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úvodní slovo

Milí čtenáři,

právě čtete první číslo Zr-
cadla, které bylo připra-
veno pod mým vedením. 
Proč ta změna? Rádi by-
chom vám nabídli větší 
rozsah, více rozhovorů, 
nové rubriky. Přejeme si, 
aby náš obecní zpravodaj 
zaujal více čtenářů různé-
ho věku a zájmů, proto 
je nově na obecním webu okamžitě k dispozici i jeho 
elektronická verze. Tištěné Zrcadlo si stále můžete 
zakoupit za symbolických 10 Kč, dostupné je na ob-
vyklých prodejních místech, která budeme také rozši-
řovat. Změn plánujeme více, budou postupné a věřím, 
že budou ku prospěchu Zrcadla i jeho čtenářů.

Ráda bych se představila čtenářům, kteří mě neznají. 
V loňském roce jsem napsala a vydala knihu Rodiny 
z Vraného nad Vltavou a okolí v zrcadle času. V těchto 
dnech přichází na svět její mladší bratříček, kniha ke 
100. výročí místního fotbalového klubu. Poslední roky 
jsem pravidelným přispěvatelem Zrcadla a psaní člán-
ků, sběr a zpracování informací mě velmi baví a na-
plňuje. Po dohodě s vedením obce přicházím s tímto 
zkušebním číslem. Pevně věřím, že po celobarevnosti 
oceníte i nový obsah a design.

Budeme rádi za zpětnou vazbu, buď na e-mailové ad-
rese mistostarosta@vranenadvltavou.cz, nebo na ofi-
ciálních facebookových stranách obce. ■

Přeji vám příjemné čtení.
Jiřina Vrabcová

Na zkouškuúvodní slovo
Na zkoušku  ........................  1
Čarodějnice 2024  ..............  2

obec informuje
Zprávy z radnice  ................  3
Participativní rozpočet  .......  7
Obecní policie  ....................  9
Komise 
životního prostředí  ...........  12

z naší obce
ZŠ  .....................................14
MŠ  ...................................  18
ZUŠ  .................................  21
Stará škola  .......................  24
Obecní knihovna  ..............  28
Skaut  ...............................  30
Sokol  ...............................  33
SDH Skochovice  .............  35
CEV Zvoneček  .................  38
SK Vrané ...........................  40
Seniorek  ..........................  42

rozhovor
Rozhovor před Zrcadlem 
– Vladimíra Melicharová  ..  44

reportáž
Vranské hospůdky  
– Paluba  ...........................  48

seriál
Co se děje s našimi odpady, 
díl první – papír  ................  50

historie
Hřbitov ..............................  53
Zapomenuté příběhy
 – 1. díl  .............................  54
Z obecní kroniky  ............... 56

stalo se
Pálení čarodějnic  ..............57

společenská rubrika
Úmrtí, Fotosoutěž,  
Životní jubileum  ...............  58
Kalendář akcí, pozvánky  ...  59

mailto:mistostarosta@vranenadvltavou.cz


2

obec informuje

Blížil se den letošního čarodějnického sletu, 
v pondělí 29. 4. 2024 ale přišla zpráva jako 
blesk z čistého nebe: Zákaz pálení ohňů! 
Začal kolotoč, žhavení telefonů. Vše dobře 
dopadlo a mohli jsme pokračovat v dokon-
čovacích pracích. Akce probíhající v areálu 
hasičárny s Vltavou u nosu a za přítomnosti 
hasičů, co víc potřebujeme k zajištění bez-
pečnosti?
V úterý 30. 4. 2024 v 16 hodin startuje slet 
čarodějnic. Hranice stojí, hlídá ji obrovská 
čarodějnice, kterou vyrobily děti z osmé tří-
dy zdejší školy. Soutěže pro děti připraveny, 

hudba hraje, občerstvení připraveno, buřtí-
ky nachystány. Děti soutěží, tančí, radují se, 
opékají buřtíky. Ani letos nechyběl tanec dří-
ve narozených čarodějnic a Ohňová show. 
Kapela Repete byla opět báječná. Vítězky 
MISS zapálily vatru. Věřím, že si každý večer 
užil. Tak za rok opět ve Skochovicích.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravě 
a realizaci této akce. Největší zásluha patří 
našim hasičům, kteří připravili prostor, po-
stavili májku a vatru a zajistili občerstvení. ■

Kulturní komise, Blanka Tomková

Čarodějnice 2024

Foto: Jiřina Vrabcová a Milan Kollinger
fotografie na 2. straně obálky: Milan Kollin-
ger a Lenka Lodrová
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AKTUÁLNÍ STAV INVESTIC
Na konci května byla dokončena výstavba 
chodníku v části ulice Nádražní v úseku od 
nádraží k přehradě, zhotovitelem byla firma 
Ekostavby Brno, a.s. Hodnota investice 
4,8 mil. Kč. Navazující oprava silnice ve 
stejném úseku je naplánována na podzim. 
Na začátku května bylo vypsáno výběrové 
řízení na zhotovitele. Kromě komunikace 
budou vybudována i parkovací místa.

Od března probíhá v základní škole mo-
dernizace odborných učeben, stavební 
úpravy realizuje firma ALSTAP, s.r.o. Práce 
budou pokračovat i o letních prázdninách. 
Probíhá výběrové řízení na dodavatele no-
vého vybavení nábytkem a audiovizuální 
technikou.

Současně připravujeme rekonstrukci škol-
ního hřiště, na kterém dojde k výměně již 
poškozeného umělého povrchu, k přidání 
nových herních prvků a ke změně umístění 
doskočiště, čímž dosáhneme efektivnější-
ho využití hrací plochy.

Na konci dubna byla schválena žádost 
o dotaci na vybudování kanalizační sítě 
v ulicích Akátová, Větrná, Nad Roklí, Ke 
Statku, Ke Zvoli, Březovská za OÚ. Přizna-
ná dotace ve výši 70 % činí 12 mil. Kč. Žá-
dost o dotaci na výstavbu vodovodní sítě 
byla již kladně vyhodnocena a je ve stavu 
anotace ke schválení.

Po odkupu budovy České pošty Obcí byla 
na jaře provedena základní rekonstrukce 

Zprávy z radnice
obec informuje
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obec informuje

části prostor tak, aby provoz pošty byl co 
nejdříve plně funkční v původních prosto-
rech. V příštích měsících budou probíhat 
další rekonstrukční práce zázemí pošty tak, 
aby se zde cítili dobře i zaměstnanci. Od 
1. května nastoupil jako zaměstnanec obce 
nový vedoucí pošty.

Otvírací doba pošty:
Pondělí: 10.00–12.30 a 13.00–18.00
Úterý: 8.00–12.30 a 13.00–16.00
Středa: 10.00–12.30 a 13.00–18.00
Čtvrtek: 8.00–12.30 a 13.00–16.00
Pátek: 8.00-–13.00

V dubnu bylo ve Skochovicích vybudová-
no nové dětské hřiště s několika herními 
a posilovacími prvky. Hřiště je vybudováno 
na pozemku SH-ČMS Sbor dobrovolných 
hasičů Skochovice, po uzavření Smlouvy 
o výpůjčce pozemku mezi obcí a majitelem 
pozemku. Cena realizace činí 377 tis. Kč.

I nadále renovujeme obecní mobiliář a mo-
dernizujeme naši obec. Na začátku jara 
jsme začali s postupnou opravou kontejne-
rových stání na tříděný odpad. Vyměňuje-
me staré dopravní značení za nové a rov-
něž opravujeme a přidáváme v obci lavičky 
a odpadkové koše. Během léta se chys-
táme osadit v obci turistické rozcestníky. 
Do prostoru před obecním přívozem jsme 
nechali vybudovat solární dobíjecí stanici 
SPOT, která slouží nejen jako dobíjecí sta-
nice pro elektrokola a elektroniku, ale také 
jako servisní stanice s nářadím pro bicykly, 
koloběžky, gumové čluny apod. SPOT má 
v sobě zabudován mimo jiné bezdrátový 
rozhlas, informační audiopanel, wifi a me-
teostanici. U budovy obecního úřadu jsme 
vybudovali elektronickou úřední desku, 
která občanům zajistí nepřetržitý přístup 
k informacím. Během léta se chystáme 
zahájit kompletní výměnu světel veřejného 
osvětleni za nová LED světla.
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obec informuje

DÁLE ŘEŠÍME
V souvislosti s havárií v budově ZUŠ byla 
část prostor školy shledána jako nevyhovu-
jící k účelům výuky z důvodu vlhkosti pro-
stor. Budovu ZUŠ nelze plně nadále využí-
vat, proto hledáme řešení, kde v budoucnu 
zajistit lepší prostory pro zajištění požado-
vané kapacity výuky ZUŠ.

Podařilo se nám na léto zajistit promítání 
letního kina na vranském fotbalovém hři-
šti. 17. srpna se můžete těšit na filmovou 
novinku Jiřího Havelky Zahradník. Pokud 
bude o letní kino zájem, rádi bychom zno-
vuobnovili tradici letního kina ve Vraném.

DOTACE Z ROZPOČTU OBCE 2024
V letošním roce obec opět podpoří činnost 
organizací, které poskytují v obci služby 
v oblasti sportu, kultury a vzdělávání, práce 
s dětmi, výchově k ekologii, bezpečnos-
ti a dalších činnostech prospěšných pro 
vranské občany.
 
Zastupitelstvo obce schválilo pro rok 2024 
dotace v celkové výši 860 tis. Kč. Přehled 
organizací, které jsou obcí podporovány, 
uvádí tabulka níže.

Název organizace
Přidělené 

dotace 2024
Přidělené 

dotace 2023

T. J. Sokol Vrané nad Vltavou I. 200 000 Kč 231 000 Kč

Stará škola, z.s. 200 000 Kč 213 000 Kč

SK Vrané nad Vltavou, z.s. 200 000 Kč 116 000 Kč

Junák – český skaut, středisko Vltava 
Vrané nad Vltavou, z.s.

110 000 Kč 81 000 Kč

SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů 
Skochovice

100 000 Kč 81 000 Kč

Český svaz ochránců přírody – 
základní organizace 11/11 
Zvoneček

20 000 Kč 41 000 Kč

Žít spolu – Vrané, z.ú. 20 000 Kč 12 000 Kč

Honební společenstvo Okrouhlo - 
Pole

10 000 Kč 10 000 Kč

Celkem 860 000 Kč 785 000 Kč
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Obec také vyhlásila první ročník partici-
pativního rozpočtu a z rozpočtu obce byla 
vyčleněna částka 250 tis. Kč na realizaci ví-
tězných projektů. Do celého procesu od ná-
vrhu, rozhodování až po realizaci projektu se 
mohou zapojit všichni občané. Více informa-
cí o tom, jak participativní rozpočet funguje, 
najdete na dalších stranách Zrcadla.

VyhODNOCENÍ ODPADOVéhO hOSPO-
DAŘENÍ OBCE ZA ROK 2023
V souladu s ustanovením § 60. odst. 4 zá-
kona o odpadech č. 541/2020 uvádíme 
informace o množství vyprodukovaného 
komunálního odpadu v obci Vrané nad Vl-
tavou dle hlavních kategorií odpadů a pře-
hled finančního hospodaření s odpady za 
rok 2023.

Celkem bylo za rok 2023 v obci vyproduko-
váno 1 040 tun odpadu. Na trvale přihláše-
ného občana bylo tak vyprodukováno 385 
kg odpadu, v předchozím roce vranský ob-
čan vyprodukoval 380 kg odpadu.

Obec vynaložila v roce 2023 na odpado-
vé hospodaření celkové náklady ve výši 
5,5 mil. Kč, z toho náklady na provoz od-
padového dvora ve výši 460 tis. Kč. Příjmy 
obce z odpadového hospodaření v roce 
2023 činily 4,4 mil. Kč.

Připravujeme realizaci modernizace sběr-
ného dvora, která by měla přinést zvýšení 
kapacity a zlepšení obslužnosti dvora. Na 
modernizaci bude využita účelová dotace.

Zvažujeme také další opatření, která by 
měla vést ke snížení množství komunálního 
odpadu a zvýšení množství odpadu sepa-
rovaného, jako např. popelnice na tříděný 
odpad door-to-door. Samozřejmě důleži-
tou součástí efektivního odpadového hos-
podaření je osvěta a povědomí všech ob-
čanů, jak správně třídit odpad. ■

Dana Ullwerová, starostka obce,
David Balling, místostarosta

 Foto: Archiv obce Vrané nad Vltavou

Druh odpadu rok 2023 v tunách rok 2022 v tunách

Papír a lepenka 80,89 82,41

Plasty 113,16 114,23

Sklo 73,48 83,53

Oděvy 3,39 1,20

Kovové obaly 4,19 3,41

Biologicky rozložitelný odpad 116,26 119,35

Směsný komunální odpad 550,93 503,04

Ostatní odpady 36,02 28,16

Objemný odpad 56,19 59,08

Nebezpečné odpady 5,41 3,38

Celkem 1 039,92 997,78

Přehled vyprodukovaného odpadu v obci:

obec informuje
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obec informuje

250.000 KČ Z OBECNÍHO ROZPOČTU
NAVRHUJTE, HLASUJTE, SDÍLEJTE!

Podání návrhů  1. 5. - 30. 6. 2024
Hlasování 1. 10. - 31. 10. 2024

Každý občan může
navrhnout projekt na
zlepšení života v obci.

Projekty budou
zveřejněny na webových

stránkách.

Projekt s nejvíce hlasy
bude realizován z

obecního rozpočtu.

Veřejnost bude hlasovat o
nejlepší projekt.

Jak to funguje?

VRANÉ PODLE VÁS
PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET

Participativní rozpočet je způsob, jakým můžete vy, obyvatelé obce Vrané
nad Vltavou, přispět k rozhodování o využití části obecního rozpočtu.

Pro informace navštivte webové stránky
https://mojeobec.kr-

stredocesky.cz/portal/paroz/vrane-nad-vltavou 

Kontaktujte nás e-mailem

paroz@vranenadvltavou.cz

Osobně poradí 

Jan Brchel 775 905 176

VÍCE INFO
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obec informuje

Obliba participativního rozpočtu (PaRoz) 
v České republice rok od roku roste a v le-
tošním roce tuto iniciativu spustilo i Vrané 
nad Vltavou. Pro první ročník obec vyčlenila 
250 000 Kč.
Nyní máte i vy možnost nejen přijít s vlast-
ními zajímavými nápady, ale také si ze 
všech předložených projektů vybrat ten, 
který vás nejvíc zaujme, a dát mu svůj hlas.
Co vlastně PaRoz je a jak funguje? Jde 
o velmi efektivní a moderní nástroj řízení 
části výdajů obce. Ta vyhradí část peněz 
z rozpočtu na projekty, které předkládají 
sami občané. Právě oni totiž nejlépe vědí, 
co je v jejich okolí třeba změnit, zlepšit nebo 
vybudovat. O projektech následně společ-
ně hlasují a vítězné návrhy obec realizuje ve 
spolupráci s jejich předkladateli.
PaRoz přináší řadu výhod pro radnici i oby-
vatele. Umožňuje zapojit aktivní občany 
do rozhodování o rozvoji obce a ty méně 
aktivní motivuje k vyššímu zájmu o dění 
v obci, protože jim dává možnost změnit 
to, co jim nevyhovuje nebo co postrádají. 
Vyvolává diskusi o potřebných investicích 
a efektivním využití finančních prostředků. 
V neposlední řadě může být pro vedení 
obce zdrojem cenných informací o tom, co 
občany trápí a jak by to chtěli řešit.
Že se v rámci participativního rozpočtu dají 
realizovat zajímavé a velmi různorodé projek-
ty, se můžeme přesvědčit u našich sousedů. 
Například město Dobříš vyhlásilo první ročník 
PaRozu již v roce 2019 a od té doby vybu-

dovalo venkovní posilovnu nebo dřevěný 
chodník propojující dvě městské části. Také 
opravilo dětské hřiště a rozšířilo sportovní 
a volnočasové možnosti pro děti a dospělé 
stavbou dráhy pro kola (tzv. pumptracku). 
V Týnci nad Sázavou si občané letos odhla-
sovali stavbu workoutového hřiště a vyba-
vení místního společenského sálu novým 
multimediálním zařízením. V předchozích le-
tech Týnec na základě návrhů občanů vybu-
doval kvetoucí a jedlou zahradu a opravil 
školní hřiště. V loňském roce se uskutečnil 
první ročník PaRozu i v Březové-Olešku, kde 
z osmi podaných návrhů získal nejvíce hlasů 
projekt revitalizace louky pod vedením vy-
sokého napětí. Místo prostranství zarostlého 
akáty tak vznikne kvetoucí louka s alejí ovoc-
ných stromů.
Co by se ve Vraném nebo Skochovicích 
líbilo vám? Podávání návrhů v rámci prv-
ního ročníku PaRozu je sice v plném prou-
du, ale čas máte ještě do 30. 6. 2024. Tak 
neváhejte a zapojte se! Ať už předložením 
vlastního návrhu projektu, nebo účastí na 
podzimním hlasování, které proběhne v ter-
mínu 1.–31. 10. 2024.
Pokud máte nápad a nevíte si rady, jak ho 
zpracovat do projektu, jsou vám k dispozici 
členové pracovní skupiny pro PaRoz Pa-
vel Filip, Jan Brchel a Viktor Brabec.
Další detailní informace a potřebné kontak-
ty najdete na webových stránkách PaRozu 
(viz QR kód). ■
 Těšíme se na vaše návrhy! Jan Brchel

Participativní
rozpočet
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Obecní policie Vestec v období od 
1. 2. 2024 do 30. 4. 2024 řešila ve Vra-
ném nad Vltavou a okolí mimo každoden-
ní hlídkové činnosti celkem 130 událostí, 
z toho bylo 12 událostí oznámeno na tís-
ňovou linku Obecní policie Vestec (tel. č. 
739 156 156).

Za uvedené období byly v obci zjištěny dva 
trestné činy, krádež vloupáním a ohrožení 
pod vlivem návykové látky – v obou pří-
padech strážníky předáno PČR k dalšímu 
šetření a dále celkem 52 přestupků, z toho 
3x překročení rychlosti v obci o více než 20 
km/hod. – vyřešeno příkazem na místě (po-
kutou), 23x překročení rychlosti v obci o 10 
km/hod. a více – 22x vyřešeno příkazem na 
místě (pokutou) a 1x oznámeno správnímu 
orgánu, 1x řízení vozidla bez bezpečnost-
ního pásu – vyřešeno příkazem na místě 
(pokutou), 1x telefon za volantem – vyřeše-
no příkazem na místě (pokutou), 4x stání na 
chodníku – 1x oznámeno správnímu orgá-
nu a 3x vyřešeno domluvou, 1x zákaz vjez-
du – vyřešeno domluvou, 1x zákaz vjezdu 
(jednosměrka) – vyřešeno domluvou, 1x 
nezanechán průjezd 3+3 m na komunikaci 
při stání vozidla – vyřešeno domluvou, 2x 
stání na silniční vegetaci – vyřešeno domlu-
vou, 1x nerespektování dopravního zna-
čení Stůj, dej přednost v jízdě – vyřešeno 
příkazem na místě (pokutou), 1x přestupek 
proti majetku – oznámeno správnímu or-
gánu, 1x rušení nočního klidu – oznámeno 

správnímu orgánu, 1x krádež registračních 
značek z osobního automobilu – vyřešeno 
domluvou, 3x porušení Obecně závazné 
vyhlášky obce (pes) – vyřešeno domluvou, 
1x přestupek dle zákona o odpadech – stá-
le ještě v řešení a 7x zákaz vstupu do pro-
storu drážního tělesa – oznámeno správní-
mu orgánu.

Dále strážníci Obecní policie Vestec přija-
li a prověřovali oznámení starostky obce 
o poškozeném sloupu nadzemního sdělo-
vacího vedení, přijali a prověřovali ozná-
mení starostky obce o volném pobíhání 

psa na volno bez majitele, oznámení mís-
tostarosty obce o vypouštění vody ze za-
hradního bazénu do kanalizace, oznámení 
místostarosty obce o odcizených svislých 
dopravních značkách v obci, prověřovali 
oznámení místostarosty obce o dlouho-
době odstaveném osobním automobilu 
v obci, prověřovali oznámení místostaros-
ty obce o otevřených dveřích do jednoho 
z rodinných domů v obci, přijali a prověřo-
vali opakované oznámení o psech na vol-

Zpráva o činnosti
Obecní policie Vestec

„Obecní policie Vestec 
v období od 1. 2. 2024 do 
30. 4. 2024 řešila ve Vraném 
nad Vltavou a okolí mimo 
každodenní hlídkové činnosti 
celkem 130 událostí.“

obec informuje
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no bez majitelů, oznámení o pohybu dvou 
podezřelých osob v okolí zdravotního 
střediska, oznámení o opakovaném rušení 
nočního klidu posádkou osobního auto-
mobilu, oznámení o znečištění komunika-
ce olejem, oznámení o osobě pod vlivem 
alkoholu, která vyhrožuje sebevraždou – 
předáno na místě posádce Zdravotnické 
záchranné služby, oznámení o muži bez 
domova, který krmí psa na komunikaci, 
přijali a prověřovali opakované oznámení 
občanů obce o posádkách dvou osob-
ních automobilů, trávící pozdní večery na 
parkovišti u zdravotního střediska a rušící 
noční klid, přijali a prověřovali oznámení 
o podezření na založení nedovolené sklád-
ky, oznámení pracovnice ZŠ v obci o vstu-
pu neznámé osoby na pozemek ZŠ, přijali 
a prověřovali oznámení o střelbě v lese, 
které bylo strážníky předáno PČR k další-
mu šetření, oznámení o vyvážení zeminy 
na cizí pozemek, oznámení o dítěti, které 
se pohybovalo bez dozoru na jízdním kole 
po komunikaci a přijali oznámení o ztrace-
ném kocourovi.

Při hlídkové činnosti v obci strážníci kon-
trolovali vozidlo s nesprávným způsobem 
jízdy, dále kontrolovali 3 osoby, které sou-
stavně vysedávají v parku v ulici Nádraž-
ní a kontrolovali osobu, která odpovídala 
popisu osoby podezřelé z protiprávního 
jednání.

Na žádost obce byli dva strážníci před-
voláni k jednání přestupkové komise jako 
svědci, na žádost obce se strážníci za-
měřili na nepravidelnou kontrolu jedné 
z restaurací v obci v době po 22.00 hodin 
a zajišťovali dopravu pracovnice pošty do 
zaměstnání.

Na žádost Operačního důstojníka PČR pro 
Prahu západ strážníci prověřovali oznáme-
ní o dopravní nehodě bez zranění.

Na žádost OO PČR Jílové u Prahy strážní-
ci prověřovali oznámení o psu na volno bez 
majitele, poskytovali součinnost hlídce PČR 
při zásahu proti osobě, rušící noční klid, asi-
stovali hlídce PČR při odebírání střelných 
zbraní občanu obce, poskytovali hlídce 
PČR součinnost při prověřování oznámení 
o problému s občanským soužitím, prově-
řovali oznámení o házení kamení na jedoucí 
vlakovou soupravu, poskytovali součinnost 
při oznámení o problému s občanským sou-
žitím v rodině, prověřovali oznámení o odci-
zení dvou palet cihel, prověřovali oznámení 
o odcizeném jízdním kole, prověřovali ozná-
mení o spadlých vodičích VN, prověřovali 
oznámení o jízdě dvou osob, zřejmě pod 
vlivem alkoholu, na zadní plošině vagónu 
vlakové soupravy a prověřovali oznámení 
o rušení nočního klidu.

Společně s HZS strážníci vyjížděli k pátrá-
ní po osobě, hrozící sebevraždou, kterou 
také jako první ze složek Integrovaného 
záchranného systému po střetu s vlakem 
nalezli a vzápětí poskytli osobě v ohrožení 
života předlékařskou první pomoc a vyjíž-
děli k otevření uzavřených prostor.

Strážníci nadále zajišťují kontrolu a servis 
fotopastí, rozmístěných v obci, stejně jako 
vyhodnocují snímky jimi pořízené.

Kontakty: 
Tísňová linká Obecní policie Vestec 
tel. č. 739 156 156
www.opvestec.cz
313 035 500

obec informuje
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Dne 1. 2. 2024 v čase 13.25 hodin byla při-
jata na tísňové lince Obecní policie Vestec 
SMS zpráva o výjezdu HZS k otevření by-
tových prostor v obci mimo Vrané nad Vlta-
vou, kdy se oznamovatelka obávala o svou 
nadřízenou. Na místo oznámení neprodle-
ně vyjely obě hlídky strážníků, kde se již na-
cházely hlídky OO PČR Jílové u Prahy, PČR 
Oddělení hlídkové služby Čestlice, jednot-
ky HZS Jílové u Prahy, jednotka SDH Dolní 
Břežany, SDH Zvole a posádka ZZS. Zde 
byla upřesněna informace o pohřešované 
osobě s tím, že osoba měla oznámit pro-
střednictvím e-mailové komunikace pokus 
o sebevraždu. Na základě pokynu velitele 
zásahu PČR hlídky strážníků propátraly ur-
čené oblasti, kde by se mohla pohřešovaná 
osoba nacházet, s negativním výsledkem. 
Následně strážníci společně se psovodem 
PČR a jednotkami HZS Jílové u Prahy, SDH 
Dolní Břežany a SDH Zvole propátrali les 
v dané lokalitě, opět s negativním výsled-
kem.

Posléze byla upřesněna poslední známá 
poloha mobilního telefonu pohřešované 

osoby, stále mimo katastrální území obce 
Vrané nad Vltavou, strážníci přesto po 
dohodě s velitelem zásahu vyjeli do obce 
Vrané nad Vltavou propátrat břehy řeky 
Vltavy, přičemž v obci, v ulici U Elektrár-
ny byla na tísňovou linku Obecní policie 
Vestec přijata SMS zpráva o výjezdu HZS 
ke sražené osobě v kolejišti ČD. Strážní-
ci byli u zraněné osoby jako první ze slo-
žek Integrovaného záchranného systému, 
součinnost jim poskytl oznamovatel celé 
události, který označil místo, kde se na-
cházela zraněná osoba a vrtulník PČR, 
který z výšky nasvítil místo střetu vlaku 
s touto osobou. Strážníci na místě zraně-
né osobě v přímém ohrožení života, která 
utrpěla ztrátové zranění jedné dolní konče-
tiny, viditelné zranění druhé dolní končeti-
ny a další zranění, poskytli neodkladnou 
první pomoc, následně zjistili, že se sku-
tečně jedná o pohřešovanou osobu a poté 
až do příjezdu posádek ZZS monitorovali 
její zdravotní stav a zraněnou osobu poté 
předali do péče lékaře. ■
 str. Tomáš Heckr,

strážník Obecní policie Vestec,
 okrskář obce

Článek není redakcí Zrcadla upraven

Z DENÍKU OBECNÍ POLICIE VESTEC

obec informuje



12

Komise má čtyři členy: 
Michal Kubelík, Martin 
Kliment, Viktor Janauer, Petr 
Janeček.
Komise je poradním orgánem 
obce a zabývá se mimo jiné 
činností posuzování žádostí 
o vydání povolení ke kácení 
dřevin rostoucích mimo les 
dle zákona č. 114/1992 Sb., 
o ochraně přírody a krajiny, 
a vyhlášky č. 189/2013 Sb., 
o ochraně dřevin a povolo-
vání jejich kácení. Dále se 
v obci zabývá koordinací 
péče o zeleň a monitoringem 
životního prostředí.
6. dubna 2024 komise zor-
ganizovala akci „Ukliďme 
Vrané a Skochovice“. Akce 
je navázaná na celostát-
ní úklidovou akci Ukliďme 
Česko.
Za Vrané akci organizoval 
Martin Kliment, tj. zaregist-
roval akci, objednal úklidové 
pomůcky a připravil propa-
gační leták. Jako kontaktní 
body pro dobrovolníky byla 
určena tři místa. Skupinu 
před základní školou vedli 
Martin Kliment, David Balling 
a Jakub Červinka, skupinu 
u autobusové zastávky Lesní 
paní starostka, ve Skochovi-
cích před hasičárnou Jana 
Janauerová.

Odhadem přišlo uklízet ko-
lem 50 dobrovolníků včetně 
myslivců. Naplněno bylo asi 
65 pytlů odpadků, uklizeny 
byly zejména plasty, kovy, 
papír, sklo. Nejzajímavěj-
ší odpadky: stará poštov-

ní schránka, autosedačka, 
pneumatiky, kryty disků kol, 
židle, stolek, drobný náby-
tek, celkově bylo odklizeno 
asi 1200 kg odpadků a po-
hozených předmětů. ■

Martin Kliment

Komise životního prostředí

obec informuje
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KDO jE MARTIN KLIMENT

Vystudoval nejprve obor 
Letecký mechanik, ná-
sledně studoval finance 
a nakonec si ještě vzdě-
lání doplnil na VŠ oborem 
Management cestovního 

ruchu. Před 4 lety se přistěhoval v sou-
vislosti s životními okolnostmi do Vrané-
ho a bydlí nedaleko fotbalového hřiště. 
Účastní se mnoha vranských akcí, po-
máhá jako dobrovolník, potkat ho mů-
žete zejména na zápasech vranského 
fotbalového klubu.
„Jednou jsem šel kolem hřiště a parta 
fotbalistů s dobrovolníky prováděla na 
hřišti údržbové práce. Najednou jsem 
držel v ruce vrtačku, lakoval palubky pro 
lavičky, drátoval plot. Seběhlo se to rych-

le a jsem rád, že jsem mohl ve volném 
čase s něčím vypomoci. Zázemí hřiště 
pro fotbalové fanoušky se zlepšilo, máme 
nyní opravené lavičky a ploty, nalakované 
stoly u kiosku a vjezdovou bránu, odstra-
nili jsme staré kovové předměty včetně 
vysloužilého grilu.“
Martin se občas uplatňuje jako moderá-
tor, v poločase zápasu moderuje soutěž 
v kopnutí míče do plachty, ve které jsou 
malé otvory. Kdo se do otvoru trefí, vyhra-
je malý propagační dárek. Nebo vytáhne 
svoji hudební DJ aparaturu a zahraje pár 
hitů.
„Žil jsem v minulosti na mnoha místech, 
cestoval po světě, ale Vrané mám rád 
a neměnil bych. Je to místo, kde žijí ši-
kovní a fajn lidé,“ doplňuje Martin.

obec informuje

Jiřina Vrabcová

Parta před školou, Martin Kliment v zeleném uprostřed. Foto: Archiv komise
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Spolupráce s MŠ a zápis do 1. třídy
Začátkem března jsme navázali bližší spo-
lupráci s mateřskou školou, abychom se při 
vzájemném setkání sladili a vyjasnili si naše 
potřeby a očekávání týkající se přípravy dětí 
k zápisu do 1. třídy. Velice děkujeme paním 
učitelkám a paní ředitelce za vřelé přijetí a za 
užitečné společné sdílení.
O čtrnáct dní později jsme ve škole přivítali 
rodiče letošních předškoláků na Dni otevře-
ných dveří. Těší nás jak množství rodičů, kte-
ří se do školy přišli podívat, tak velká spous-
ta otázek, týkajících se jejich dětí a výuky.

Nově jsme letos rodičům nabídli možnost 
strávit celé dopoledne ve třídách, které učí 
podle programu Začít spolu. Zájem předčil 
naše očekávání. Rodiče měli příležitost vidět 
třeťáky a páťáky v ranním kruhu a při češti-
ně a také ve dvouhodinovém bloku center 
aktivit, kdy se třeťáci věnovali žábě a páťáci 
Bedřichu Smetanovi.

Podrobnosti o programu Začít spolu 
najdete na www.zacitspolu.eu

Věříme, že návštěva přinesla odpovědi na 
zbývající otázky, neboť kromě pozorování 
práce dětí jsme jednu hodinu věnovali i jejich 
zodpovídání.
Na své si přišly i děti, které jsme nejdříve 
tradičně pozvali na návštěvu do 1. tříd. Paní 
učitelky pro ně připravily hodinu s matema-
tickou pohádkou. Jak pro předškoláky vran-
ské, tak pro březovské. Průvodci jim byli je-
jich bývalí kamarádi, letošní prvňáčci.

Mile nás překvapily děti z prvostupňového 
Ekotýmu, které po loňské zkušenosti chtěly 
i letos připravit program ke Dni Země pro 
naše vranské předškoláky. Díky tomu se pří-
mo v pondělí 22. dubna sešly obě skupiny, 
podpořené páťáky, na školní zahradě. A uži-
ly si své první vědecké bádání, při kterém 
naši budoucí prvňáci založili své první dlou-
hodobé pokusy. U všeho byla navíc redak-
torka Hospodářských novin.

více na odkazu:
https://sqzr.cz/iplry

Základní škola

z naší obce

http://www.zacitspolu.eu/
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Slavnostní den pro předškoláky a jejich rodi-
če se letos konal v pátek 26. dubna. K zápi-
su do 1. třídy se registrovalo 53 dětí. Zapsá-
no jich je 48 (pěti dětem byl udělen odklad 
školní docházky o jeden rok), a to znamená 
dvě „tak akorát" naplněné třídy. 

Do konce školního roku nás čeká poslední 
velká akce, setkání budoucích prvňáčků s je-
jich budoucími třídními učitelkami. Těšíme se 
v pátek 14. června.
 
Spolupráce se vzdělávacím centrem 
Tereza
S Terezou spolupracuje naše škola již pěk-
nou řádku let. Ať už se jednalo/jedná o pro-
jekt Globe, ENO, Ekoškola, Učíme se venku 
či Les ve škole. V letošním roce jsme k tomu 
přidali pilotování nově vytvořené učebnice 
prvouky. Děti ze 3. A tak mají příležitost pro-
žít rok se čtyřmi živly a zároveň poskytnout 
užitečnou zpětnou vazbu tvůrcům. Podrob-
nosti včetně fotografií z návštěvy Terezy ve 
Vraném najdete na:

www.lesveskole.cz/inspirace-novinky/ 
článek Nahlédněte s námi „pod poklič-
ku“, jak se pilotuje nová učebnice 
PRVOUKY ve Vraném nad Vltavou

Soutěže
Na jaře se naši žáci zúčastnili okresních kol 
v olympiádě z českého jazyka a v olympiá-
dě biologické. Druhá jmenovaná se konala 
tradičně v Dolních Břežanech a nás velice 
těší, že 3. místo získala helena hnátová 
a postupuje tak do krajského kola. Gratulu-
jeme a držíme palce.

Matematický klokan
Mezinárodní soutěže se děti naší ško-
ly účastní opakovaně. V letošním roce se 
v jednotlivých kategoriích na prvních místech 
umístili tito žáci:
Cvrček:
1. Michaela Szaková, 3. B,
Ema Medková, 3. A, 75 bodů

z naší obce
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z naší obce

2. Adéla Žánová, 3. A, 73 body
3. Martin Tenkl, 3. B,
Václav Havlíček, 3. B, 71 bodů

Klokánek:
1. Markéta Hnátová, 4. A, 94 body
2. Anna Balarinová, 5. A, 91 bod
3. Kateřina Macháčková, 5. A, 88 bodů

Benjamín:
1. Anna Hippmannová, 6. A, 74 body
2. Tomáš Vitásek, 6. B, 70 bodů
3. Barbora Houdková, 6. B, 68 bodů

Kadet:
1. Oleksandr Petrov, 8. A, 76 bodů
2. Matěj Petonjič, 9. A, 72 body
3. Martin Doubrava, 8. B, 67 bodů

Letos poprvé nabízí vranská škola dětem pří-
ležitost složit vybranou mezinárodní zkouš-
ku z angličtiny „Cambridge Exams“ v bez-
pečném prostředí na půdě školy. 8. června 
si tak zájemci vyzkouší své jazykové do-

vednosti v oblastech Speaking, Listening,  
Reading a Writing. Všem přihlášeným držíme 
palce.
 
Akce pro děti i pro rodiče
Podrobnosti o jednotlivých akcích jsou pro 
všechny zájemce na webu školy, proto si 
pro Zrcadlo dovolíme udělat jen stručný 
výtah. Jaro se ve vranské škole neslo nejen 
v duchu učení ve třídách, po třídách a po 
předmětech, ale užili jsme si i „něco navíc”. 
Například právě „Den navíc”, kdy se děti 
pod vedením učitelů zajímaly o speciality 
přestupného roku. Třídy se učily při návště-
vě kin, divadel, Techmanie nebo na Zvolské 
homoli, Medníku či školní zahradě. Sedmáci 
si připravili skvělé hodiny s mikroskopy pro 
prvňáčky a druhostupňové hodiny angličtiny 
navštívil rodilý mluvčí. První stupeň vyne-
sl Moranu, vyzkoušel si šití na šicím stroji 
a přespával ve škole při Noci s Andersenem. 
Školní družina připravila super Velikonoční 
jarmark s prodejem vlastnoručních výrobků 
a občerstvení. Pro obecní oslavu Čarodějnic 
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vyrobili osmáci super kašírovanou postavu 
čarodějnice. Přestávky nám zpestřují každo-
měsíční „tipovačky“, největší úspěch měla 
ta, při které děti poznávaly dospěláky na fot-
kách z dětství. Velký dík patří všem, kteří tyto 
aktivity pro děti připravují.
 
Rodičovské kavárny
Po dobrých zkušenostech s rodičovskými 
kavárnami pořádanými již několik let v ně-
kterých třídách školy, jsme se rozhodli pro 
další krůček a nabídku jsme rozšířili na celou 
školu. Pro 1. celoškolní rodičovskou kavárnu 
v únoru jsme vybrali téma „Děti v digitálním 
světě” se známým lektorem Janem Kršňá-
kem. V dubnu jsme pokračovali s tématem 
„Jak mluvit s dětmi jinak” pod vedením lek-
torky Radky Schillerové. Na poslední kavár-
nu v tomto školním roce vycházíme vstříc 
zájmu rodičů o pokračování tohoto tématu, 
a proto se 5. června sejdeme nad tématem 
„Na vlnách (nejen) dětských emocí”. S po-
řádáním kaváren budeme určitě pokračovat 
i v příštím školním roce, uvítáme nápady na 
další témata.

Rekonstrukce tříd
Se začátkem jara začala také plánovaná re-
konstrukce vybraných učeben. Díky tomu 
bude na děti v září čekat šest tříd v novém ka-
bátě – kuchyňka, počítačová učebna, učebna 
pro robotiku, jazyková učebna, učebna příro-
dopisu a učebna chemie. Oceňujeme vstříc-
nost stavby, která je velmi ohleduplná a do 
provozu školy zasahuje jen minimálně.
 
Příprava na změny – revize Rámcové-
ho vzdělávacího programu pro základní 
vzdělávání
Abychom byli co nejlépe připraveni na změ-
ny, které celé české školství v nejbližších 
letech čekají, začali jsme se na ně chystat 
již nyní. Celý pedagogický sbor se schází při 
společném slaďování a vyjasňování, co vše 
nás díky revizi RVP čeká. ■

Podrobnosti k chystané změně jsou
nejen pro učitele, ale také pro rodiče, 
k dispozici na stránkách: 
https://revize.rvp.cz/pro-rodice

Za vranskou školu Katka Vrtišková
 Foto: Archiv ZŠ

https://revize.rvp.cz/pro-rodice
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Masopustní veselicí začalo v mateřské 
škole 2. pololetí a spolu s panem Kubcem 
a jeho kolegyní jsme si krásně zadováděli. 
Veselí probíhalo a bude probíhat i v násle-
dujících dnech.

Začátkem března děti vstoupily do nafouk-
nuté kopule mobilního planetária a měly tak 
možnost vidět podmořský svět. Dětem byl 
přiblížen krásným příběhem o dvou rybách, 
které prokázaly odvahu, aby mohly zachránit 
život na útesu, kde žily s ostatními živočichy.

V rámci projektového dne „Poprvé kucha-
řem“ se hravou formou nejprve dozvěděly 
něco o teorii. To, že kuchař musí mít čis-
tý oděv, umyté ruce, dbát na bezpečnost 

a používat jen čerstvé a kvalitní potraviny. 
V druhé části tohoto projektového dne děti 
sypaly a míchaly jednotlivé suroviny dle re-
ceptu a upekly si výborné muffiny.

Ne vždy všechno vychází, tak jak si přejeme. 
Bohužel letos nepřálo počasí lyžařům, a tak 
jsme museli lyžování v Chotouni zrušit.

Březen, měsíc knihy. Nemohli jsme odmít-
nout opětovné pozvání od paní Janauerové 
do místní knihovny, a tak některé třídy na-
vázaly na projektové dny ve školce. Budou-
cím prvňáčkům se blíží zápis do 1. tříd a je již 
tradicí, že paní učitelky z prvních tříd si pro 
nás spolu s dětmi nachystaly pro naše před-
školáky zábavnou hodinu v prvních třídách.

Zprávy
z mateřské školy

z naší obce
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To už se blížily Velikonoce a k nim pat-
ří také setí osení. Děti si do nazdobených 
květináčů přesypaly připravenou zem 
s osením. Nezapomněly směs zalít a kvě-
tináče umístit na světlo, protože vědí, že 
jinak by jim nic nevyklíčilo. Pak už jen stači-
lo nazdobit vajíčka a dozdobit jimi vzrostlé 
rostlinky. Každý si ze školky odnášel nejen 
vlastnoruční dekoraci, ale i Kinder vajíčko, 
které pro děti ve školce zanechal beránek.

V první polovině dubna jsme navštívili ZUŠ. 
Naživo jsme viděli a mohli si poslechnout 
hudební nástroje, o kterých jsme mluvili 
v masopustním období. Na hudební nástro-
je hrály děti, které již chodí do školy. Ně-
které z nich doprovázela paní učitelka na 
klavír. Bylo to moc hezké a poučné před-
stavení. Na některých dětech bylo vidět, 
jak mají hudbu „pod kůží“. Třeba i ony nám 
jednou zahrají.

Přírodu poznáváme nejen venku, ale 
i v rámci projektových dnů. V zábavně 
vzdělávacím programu „motýli a opylova-
či“ jsme se dozvěděli o důležitosti hmyzu 
v přírodě. Druhý z projektů je zaměřen jen 
na motýly. Ve školce máme ve dvou třídách 
motýlí zahrady. Na vlastní oči máme mož-
nost pozorovat jejich životní cyklus: hou-
senka-kukla-vylíhnutí. Je to opravdu velký 
zážitek vidět tento proces na vlastní oči. 
A když k tomu přidáme motýlí krmení ka-
pátkem, to je teprve něco.

Dvakrát jsme se byli podívat ve Staré škole. 
Nejprve na modely letadel, kde mezi námi 
jezdil i tank, který byl na dálkové ovládání, 
podruhé na modely vlaků. Je moc hezké 
vidět nadšení dospěláků, když vyprávějí 
o tom, jak modely barví, brousí, lakují a ná-
sledně sestavují. Velice všem děkujeme, že 

máme tu možnost tuto nádheru vidět. Ne-
malé poděkování patří i paní Bernatové, kte-
rá k nám do týmu dlouhá léta patřila. Pomá-
há nám i nyní, když potřebujeme do školky 
něco ušít, a byla tak hodná, že dětem ušila 
želvičky pro štěstí. Děti si je nadšeně braly 
na výstavě letadel. Paní Bernatová má náš 
obdiv a tímto jí za vše děkujeme.

Jakmile se udělalo hezky, zpestřili jsme 
dětem naše každodenní vycházky o výlet 
vlakem na Jarov. Moc děkujeme našim ku-
chařkám, že nám připravují na výlety sva-
činy. Spokojené, ale unavené se děti zpět 
do školky vrátily pěšky. Nejmladší by cestu 
zpět nezvládly, tak se vydaly podívat na 
kozy, kozla, kůzlata a berana do bývalého 
areálu papíren. Tam už na ně čekal pan Tu-
rek, aby je k zvířátkům dovedl. Byl tak hod-
ný, že mládě chytil, a děti, které se nebály, 
si mohly kůzle pohladit.

Na Den Země jsme se shromáždili na za-
hradě ZŠ. Děti z MŠ utvořily skupiny a vy-
daly se za patrony Ekotýmu a dětmi z pá-
tých tříd. Ti je nejen celou akcí provázeli, ale 
i ji pro mladší kamarády spolu s učitelkami 
z 1. stupně připravili. Velký dík patří paní 
učitelce Katce Vrtiškové, která celou akci 
dozorovala (mentorovala). Tento projekt 
bude mít pokračování v září, kdy už děti 
z MŠ budou ve škole a zkontrolují si správ-
nost svých odpovědí. Paní učitelky s dětmi 
ze základní školy tento projekt pro nás při-
pravily podruhé a opět se nám velice líbil.
A jak už to tak chodívá, koncem dubna se 
v mateřské škole vyrojila spousta čarodějek, 
čarodějů a jiných pohádkových postav. Za 
doprovodu upíra si zatančili, zazávodili, ne-
chyběla kouzla a velká legrace s bublinami. 
Po animačním programu se rodiče s dětmi 
přesunuli do pergoly, kde pro ně bylo nachys-

z naší obce
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tané občerstvení, které zajistila naše paní ře-
ditelka. Kdo chtěl, opekl si u ohně buřtíka. Při 
akci nám pomáhala i naše kolegyňka, která 
nás zastupuje, když některá paní učitelka 
onemocní, paní Jana Kraftová. Velký dík patří 
majitelům potravin v Luční ulici za sponzor-
ský dar pro děti u příležitosti této akce.

Odpoledne, poslední dubnový pátek, byl 
dnem nejstarších dětí z MŠ. Vyfešákovaní 
a vybavení znalostmi se vydaly do ZŠ k zá-
pisu. Bylo hezké pozorovat děti v lavicích, 
jak pěkně pracují a odpovídají na otázky, 
nebo jsou plny ostychu. I u rodičů se stří-
daly emoce. Nedivme se jim, všichni jsme 
to zažili a i po letech se nám při vzpomínce 
sevře srdce, někomu ukápne i slza.

Děti, které k nám do MŠ nikdy nechodily, 
absolvovaly zápis v květnu.

Do konce školního roku se opravdu nebude-
me nudit. Děti ze Žluté třídy v květnu přívíta-
ly nové občánky naší obce. Nejprve se za-
měříme na zdravý zrak dětí. Screeningové 
vyšetření zraku provede odborník pomocí 
přístroje Plusoptixu. Screening je zpoplatně-
ný a jen u dětí, které objednali rodiče. V ob-
lasti kultury začneme bubnováním. Pokud 

bude hezké počasí, bude probíhat venku. 
V rámci projektu „Dopravní hřiště“ si zo-
pakujeme teorii dopravních předpisů a poté 
se projedeme nejen na čtyřkolkách. Musíme 
ale dávat pozor, zda dodržujeme pravidla 
silničního provozu, abychom nedostali od 
policistů pokutu. Čekají nás divadla a vý-
chovně vzdělávací program D-osvěta. Ne-
zapomeneme se společně vyfotit, abychom 
měly památku na tento školní rok. Budoucí 
prvňáčci již touto dobou budou mít zápisy 
za sebou, ale v mateřské škole je bude ješ-
tě čekat slavnostní den. Budou pasovaní na 
školáky. Výlety mají paní učitelky naplánova-
né k věkovým možnostem dětí a my si moc 
přejeme, abychom měli hezké počasí.

Na závěr chceme poděkovat všem rodi-
čům, kteří koupí náramků podpořili Fond 
Sidus, z. ú., který podporuje zdravotně po-
stižené děti v České republice, a paní Mar-
holdové za materiál k tvoření.

Mějte se krásně, opatrujte se, a jak všech-
ny naplánované akce dopadly, se dočtete 
v dalším vydání Zrcadla. ■
 Kolektiv učitelek MŠ
 Foto: Archiv MŠ

z naší obce
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ZUŠka Vrané nad Vltavou je malé „Krakono-
šovo“. V současné době má svá pracoviště 
ve Vraném, v Jílovém a v Davli. V Davli je to 
jedno pracoviště, kde máme pronajaté pro-
story v ZŠ. V Jílovém máme pronajaté pro-
story v obecním domě a v ZŠ. Ve Vraném 
jsme v budově ZUŠ na Nádražní ulici, dále 
v ZŠ a od ledna v prostorách Staré školy.
Do prostor Staré školy jsme se dostali ná-
sledkem říjnové havárie, kdy v prostorách 
výtvarného ateliéru praskla hadička od 

bojleru. Po domluvě se stavební firmou, 
pojišťovnou a zřizovatelem školy zapo-
čaly opravy po havárii, kde voda protekla 
do tří učeben. Vše probíhalo podle domlu-
vy a plánu. Ovšem při opravách poslední 
učebny byly odhaleny větší závady, které 
vyvolaly obavy o stav budovy. Byl přizván 
statik, který 6. ledna v odpoledních hodi-
nách konstatoval, že je potřeba vyklidit 
výtvarný ateliér a nezatěžovat tak stropy/ 
patro budovy. Výtvarný ateliér se následný 

Základní
umělecká škola
Šest míst, a přesto jedna škola, naše ZUŠ Vrané nad Vltavou

z naší obce
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týden přemístil provizorně na obecní úřad 
a od dalšího týdne do prostor Staré školy, 
kde zůstane do odvolání. Po dalších ob-
hlídkách budovy a proměření statikem byla 
poslední třída opravena tak, aby v původ-
ní budově mohla probíhat výuka. Prosto-
ry pro současný pobyt jsou tedy bezpeč-
né. Nicméně, ne na dlouhou dobu. Jedná 
se o přechodný stav, kdy zřizovatel celou 
situaci vyhodnotil jako nutnost dát škole, 
která oslavila v minulém roce 70. výročí, 
novou budovu. Variantou je nová škola 
v místech původní staré školky nebo úplně 
nová stavba, která by vyrostla na stávajícím 
pozemku, kde se v současné době škola 
nachází. Věřím, že zřizovatel zvolí nejlepší 
variantu pro novou školu, bude naslouchat 
potřebám muzikantů/pedagogů, ale stejně 
tak i občanům obce, aby budova splňovala 

veškeré potřebné požadavky na umělec-
kou školu a mohla sloužit nám i příštím ge-
neracím dalších 70 a více let.
Jako škola se podílíme na kulturním a spole-
čenském dění v obci a přinášíme našim dě-
tem a široké veřejnosti umění až do domu, 
tedy obce. Přinášíme Vám přehled akcí, 
které se uskutečnily v čase druhého pololetí 
až do září a věřím, že řada z vás tyto akce 
navštívila nebo ještě stihne navštívit.
Velikonoční jarmark v Jílovém 23. března, 
dvě vystoupení. Koncerty pro mateřinky, a to 
hned pět koncertů napříč pracovišti. Muzikál 
Nirit a Oren v divadle U Valšů 27. dubna. Fes-
tovní jaro od 27. do 31. května, chlouba naší 
školy, které slaví už čtvrtý ročník. Na festivalu 
se schází žáci a učitelé z okresu Praha-zá-
pad a má i přesah do Středočeského kraje. 
Věnuje se hudbě, tanci a divadlu, je to festi-

z naší obce
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val uměleckého tvoření žáků. Letošní ročník 
byl zahájen klavírním koncertem v podání 
K. Badarovského a M. Nikolovske. Zazněly 
Slovanské tance od Antonína Dvořáka. Pro 
děti v rámci Dne dětí se uskutečnilo před-
stavení Svět z papíru. Škola pořádá i mnoho 
školních a absolventských koncertů. Možná 
je stihnete ještě navštívit ve Vraném 10., 13. 
a 17. června od 17.30 v sále školy.
Další koncerty se konají na pracovištích 
v Davli a v Jílovém. Vypíchnout můžeme 
koncert 11. června v KC v Jílovém, kdy od 
18 hodin zazní např. B. Smetana, A. Dvo-
řák. Koncert je věnován výročí české hudby. 
Účinkuje K. Badarovský a vybraní žáci.
Další chloubou je již čtvrtý ročník hurádiá-
dy, který se uskuteční v prostorách muzea 
v Jílovém a to 19. června od 16 hodin
Nesmí chybět ani koncerty v rámci Noci 
kostelů 7. června od 17 hodin ve Vraném 
a od 18 hodin v Jílovém.
Dále se zapojujeme do projektů jiných or-
ganizací a škol jako např. Benefice Sta-
ré školy nebo Mix festival v Řevnicích. 
Nebo i ZUŠ OPEN a Václavské slavnosti 
28. září 2024.
Pro ty, kteří mají rádi výtvarné umění, je tra-
dičně pořádána výstava výtvarného oboru 

v areálu Papíren od 6. do 13. června. Nebo 
výstavy v Jílovém.
Nejen koncerty a vystoupení jsou k peda-
gogické práci naší každodenní náplní, ale 
i různé soutěže, přehlídky, kde i letos byla 
škola úspěšná. Několik krásných míst získa-
la na klavírní a kytarové soutěži MŠMT, jak 
v okrese, tak v kraji a stejně tak v recitační 
soutěži Dětská scéna nebo soutěži dechů 
na tzv. Dechoklání.
Pro naše žáky i veřejnost pořádáme celo-
ročně workshopy a semináře, které vedou 
naši učitelé, ale i umělci z venku. Tradičně 
proběhly i talentové/přijímací zkoušky, kdy 
otevíráme pro nové zájemce všechny čtyři 
obory: hudební, výtvarný, taneční a literárně 
dramatický. Podrobnosti o veškerém dění 
najdete na webových stránkách a sociálních 
sítích školy. Děkujeme i našim sponzorům, 
které najdete rovněž na webových strán-
kách. Tím, že nám poskytli bezplatně pro-
story, finanční i hmotné dary, můžeme řadu 
akcí pro naše děti i pro vás pořádat.

Těšíme se na Vás, že se opět budeme po-
tkávat a vzájemně inspirovat. Vaše ZUŠ. ■
 Pavlína Tomášová
 Foto: Archiv ZUŠ

z naší obce
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Kdo jsme
Jsme spolkem nadšenců a přátel, kteří se 
již od roku 2013 snaží o sbližování staro- 
usedlíků s nově příchozími, mladých lidí se 
seniory nebo lidí nesourodých profesí. Za-
čalo to péčí o opuštěnou obecní budovu 
č. p. 128 u kostela, do které mnozí z nás 
chodili usedat do školních lavic. Postu-
pem času se zde přirozeně vytvořilo velké 
komunitní centrum s obnovenou zahradou 
a velmi pestrou škálou akcí a aktivit pro ve-
řejnost.
Do Staré školy ke kostelu můžete zavítat 
na besedu, koncert, přednášku, workshop, 
tvoření, výstavu, autorské čtení, promítání 
atd. Navštěvovat můžete pravidelné kurzy 
výtvarky, cvičení, virtuální univerzity třetího 
věku či tanečků pro nejmenší. Nebo si přijď-

Stará škola – místo 
pro setkávání a vzdělávání

Spolek Stará škola pečuje od roku 2013 
o 200 let starou budovu bývalé základní školy.

Cílem spolku je vytvářet místo pro setkávání 
a vzdělávání všech generací.

z naší obce
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te jen tak posedět na zahradě ve volném 
odpoledni, případně se seznámit s dalšími 
lidmi třeba při setkávání dětí s doprovodem 
pod názvem „hernička“. Průměrně pořádá-
me pro veřejnost cca 50 akcí ročně, nej-
častěji o nedělních odpoledních. Aktuálně 
si můžete vybrat z jedenácti pravidelných 
kurzů/kroužků, které u nás probíhají.

Od ledna jste u nás mohli zažít například: 
Fotbalový večer s Jiřkou Vrabcovou, před-
nášku o Zbraslavském klášteře, Medový 
domeček s Andreou Popprovou, workshop 
keramiky s Lenkou Lodrovou, zážitky ze 
skautského Jamboree, Jižní Vietnam na 
kole, výstavu modelů Jirky Bernata, Celé 
Česko čte dětem s Henie Hornáčkovou, 
Semínkovnu, Ukrajinskou kavárnu s Mirkou 
Elšíkovou, vernisáž výstavy spřáteleného 
spolku Art club Ferdinand Lidky Limpou-
chové, besedu Just trippers – jen tak si 
cestovat anebo Příběh amerického pilota, 
který havaroval v Ohrobci. Máme velkou ra-
dost, že na akce chodí čím dál víc lidí a že 
se zde setkávají staří známí, ale zároveň se 
zde seznamují i noví lidé navzájem.
Předsedou spolku je Pavel Filip, hlavní já-
dro s ním tvoří přibližně 10 obětavců. Ofici-
álně registrovaných členů spolku je celkem 
36, zdaleka to ale nejsou všichni, kdo tvo-
ří Starou školu. Do dění se zapojuje velké 
množství dalších místních i vzdálených 
dobrovolníků, nadšenců, umělců, řemeslní-
ků. Téměř každý se snaží nezištně přispět 
ke komunitnímu životu nabídkou své po-
moci nebo dovednosti, a to ve většině pří-
padů zdarma anebo za minimální honorář.

Koho u nás najdete
V budově kromě spolku Staré školy najde-
te také dětskou skupinu U Rybek. Ta se 
ve všední dny stará o nejmenší dětičky již 

od dvou let a pořádá také vzdělávací se-
mináře a tematické přednášky zaměřené 
zejména na výchovu a vzdělávání. Dříve 
měli v horním patře svou klubovnu vran-
ští skauti a organizace Military Game, kteří 
se hodně zasloužili o zprovoznění budovy 
po roce 2013. Z jedné z horních bývalých 

V průběhu let vznikla společným úsilím ko-
lem budovy krásná komunitní zahrada, dnes 
s certifikátem „přírodní zahrada“.

Spolek pořádá široké spektrum akcí pro ve-
řejnost.

z naší obce
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tříd byl také zřízen zrcadlový taneční sál, 
kam chodily pod hlavičkou spolku Stará 
škola malé i velké tanečnice nebo napří-
klad jogíni. Od roku 2019 celé horní patro 
využívá obec Vrané nad Vltavou. Nejprve 
rok sloužilo dětem státní mateřské školy, 
kterým obec stavěla novou budovu na 

místě původní MŠ. Poté radnice do hor-
ního patra umístila školní družinu, protože 
děti už se do budovy nové základní školy 
nevejdou. Veškeré dosavadní aktivity tak 
probíhají v místnosti jménem „klubová ka-
várna“, která je kavárnou, přednáškovou 
místností, cvičebnou i minitanečním sá-
lem zároveň. Po každé akci tak skládáme 
a rozkládáme nábytek, ale už v tom máme 
celkem praxi. Dále máme miniaturní her-
ničku s kobercem a malý ateliér, kde tvoří 
děti ze skupiny Modrá liška Vrané.

Co už jsme opravili
I když nám Obec budovu zapůjčuje úplně 
zdarma a navíc finančně podporuje náš pro-
voz, zdaleka to nepokrývá veškeré náklady. 
Každoročně se snažíme získat finance z ji-
ných zdrojů, zkoušíme grantové i negran-
tové výzvy, oslovujeme sponzory. Často 
pořádáme sbírky, kde se skládají jednotliví 
lidé a asi nepřekvapí, že skoro všichni mají 
ke Staré škole určitý vztah. Svépomocně 

Aktuálně ve Staré škole probíhá 11 pravidel-
ných kurzů, např. klasická jóga pro dospělé.

I když jsou prostory spolku velmi těsné, v kavárně Staré školy probíhají i PidiTanečky s myš-
kou pro nejmenší dětičky.

z naší obce
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a za minimální náklady se snažíme budovu 
a zahradu zvelebovat, zhodnocovat. Tradicí 
je velká květnová zahradní slavnost – bene-
fice pro Starou školu, která přinese finanční 
základ a hlavně pozornost ke konkrétnímu 
projektu. Už se nám takto úspěšně podařilo 
vybudovat např. nový plot, novou podla-
hu do kavárny, zahradní podium a nad 
něj plachtu, rekonstruovat klubovou ku-
chyňku, opravit komín, vybudovat malý 
ateliér, opravit studnu a vodovodní sys-
tém. Výčet nových věcí na zahradě by si 
vyžádal celou vlastní kapitolu.

Nové výzvy
A otevíráme oči a objevujeme i nové vody. 
Před pěti lety jsme si zkusili, jaké to je zří-
dit knihobudku. Jsme moc rádi, že dodnes 
nedaleko nádraží plní svůj účel a opravdu 
funguje tak, jak má! Předloni jsme vyda-
li knihu Střípky z historie Vraného nad 
Vltavou a okolí, jejíž ohlas nás doslova 
ohromil. Dnes už není ani jeden kus k pro-
deji a dostáváme mnoho dotazů, kdy se 
pustíme do druhého dílu. To nás inspiro-
valo k dalšímu velkému soustu, jakým byla 
poněkud megalomanská výstava v bývalé 
papírně s názvem Od hadru k papíru/ha-
aseovi: podnikatelé, vizionáři, mecenáši. 
Navštívilo ji přes 1000 lidí a výstava dodnes 
putuje po českých městech a institucích. 
Z toho máme obrovskou radost.

Výčet našich aktivit rozhodně není koneč-
ný. Těšíme se, jaká výzva a nabídka na nás 
opět čeká, abychom mohli spolu s vámi 
tvořit Starou školu, místo pro setkávání 
a vzdělávání.

Stejně jako v běžné škole i my nabíráme 
v červenci a srpnu síly a akce pro veřejnost 
nepořádáme. Nový staroškolní rok zahájí-

me v neděli 8. září slavnostní vernisáží no-
vých obrazů a hned následující víkend si 
u nás můžete užít akci se skauty. Těšíme 
se na každého z vás ■

za spolek Stará škola Natálie Lupienská

Všechny důležité informace najdete na 
www.stara-skola-vrane.cz nebo na na-
šich sociálních sítích.

Stará škola stojí například i za vybudováním 
knihobudky u nádraží.
Foto: Milan Kollinger, Tomáš Havrda a ar-
chiv spolku Stará škola

z naší obce
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V knihovně se 19. března konala velmi 
zajímavá beseda se Sašou Uhlovou, novi-
nářkou a autorkou knih Hrdinové kapitalis-
tické práce a Hrdinové kapitalistické práce 
v Evropě. Debatu moderovala a Sašu Uhlo-
vou pozvala Barbora Janauerová. Účast 
byla hojná a všichni mohli položit otázky, 
co je konkrétně zajímalo.
Saša Uhlová je česká novinářka, vystudo-
vala romistiku na Filozofické fakultě UK. Už 
během studií se živila terénním antropolo-
gickým výzkumem v romských osadách na 
východním Slovensku a v sociálně vylou-
čených lokalitách v České republice. Učila 
čtyři roky na Střední romské škole sociální 
v Kolíně. Od roku 2009 do roku 2016 byla 
redaktorkou internetového Deníku referen-
dum a v roce 2017 přešla do redakce in-
ternetového deníku Alarm. Po dobu sedmi 

měsíců pracovala na sérii reportáží z pro-
středí nekvalifikovaných nízkopříjmových 
zaměstnání. Žije v Praze a se svým mužem 
vychovávají čtyři děti.
hrdinové kapitalistické práce je přelo-
mové dílo české žurnalistiky výběrem zá-
sadního vytěsněného tématu, jeho pojetím 
a především vlastní zkušeností. Soubor re-
portáží o špatně placené práci vyvolal ode-
zvu. Řada novinářů jí hned dávala rady, ale 
nikdo z nich se nevydal do drůbežárny, prá-
delny, prodejny ani nikam jinam, aby popsal 
situaci zblízka a na vlastní kůži zažil vše pod 
skrytou identitou. Novinářskou cenu, kterou 
za svou sérii reportáží Saša dostala, získala 
zcela právem. Připomněla, že i v době bla-
hobytu pracují statisíce lidí denně za velmi 
málo peněz a často v drsném prostředí. 
Její projekt pomohl otevřít veřejnou debatu 

Zprávy z vranské
knihovny
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a začalo se mluvit o zvýšení minimální mzdy. 
Pracovala také coby východoevropská mig-
rantka Ola v Irsku jako pokojská, ve Francii 
jako pečovatelka o seniory nebo v Německu 
na zemědělské farmě. Na základě deníku, 
který si vedla, dává nahlédnout do osudů 
lidí, jež potkala na poli či v hotelu. Velmi si 
vážíme, že si Saša našla čas a přijela k nám 
do knihovny, bezprostředně s námi hovořila 
a že obě své knihy s vepsaným věnováním 
poskytla vranským čtenářům.
Při příležitosti března – měsíce čtenářů 
navštívily knihovnu děti z mateřské školy, 
školky U Rybek a třída 4. A. Přečetli jsme 
si kratší pohádkovou knihu a děti se dozvě-
děly, jakým způsobem probíhá půjčování 
knížek. Děti se v březnu a začátkem dubna 
mohly přihlásit do knihovny zdarma a získat 
tak speciální průkazku na letošní rok. K vel-
ké radosti knihovnic tuto možnost využily.
V úterý 30. dubna přišly do knihovny děti z 1. 
B v rámci projektu „Už jsem čtenář – paso-
vání do Řádu čtenářského“ v doprovodu 
paní učitelky Mgr. Barbory Vavroňové a asi-
stentky Jitky Němečkové. Přivítala je čaro-
dějnice (knihovnice Jana) a k jejímu velkému 

překvapení přišly v čarodějnickém i děti včet-
ně paní učitelky. Některé děti již v knihovně 
byly s MŠ, takže prostředí pro ně nebylo 
nové. Zkusili jsme pár hádanek z knihy pana 
Žáčka, povídali jsme si o knihách a nakonec 
si děti prohlédly knihy, které je zajímají. Pro-
běhne ještě setkání s třídou 1. A. V červnu se 
pak budeme těšit společně na pasování do 
Řádu čtenářského za přítomnosti pana krále.
Po uzávěrce tohoto čísla Zrcadla, ve čtvr-
tek 9. května, se bude konat cestovatelská 
beseda. O svém půlročním studiu na Tchaj- 
wanu nám přijde vyprávět student Tomáš 
Horský. Těšíme se na zajímavosti o této 
pro nás exotické a moderní zemi plné hor 
a krásné přírody.
Během vranského posvícení bude probíhat 
výstava plastikových modelů Jiřího Bernata 
a modelů z lega Davida Štáfka. Před kon-
cem roku proběhne výstava loutek autor-
ky Jany Dlouhé, jejíž tvorbu již návštěvníci 
knihovny znají z tradiční výstavy betlémů.
Těšíme se na čtenáře i všechny návštěvní-
ky vranské knihovny. ■

Eva Šustová a Jana Janauerová
 Foto: Jana Janauerová
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Skauting je celosvětové výchovné hnutí pro 
děti a mládež založené na principu vycho-
vávat mladé lidi k zodpovědnosti, samo-
statnosti a respektu k přírodě. Jeho kořeny 
sahají až do roku 1907, kdy byl britským 
generálem Robertem Baden-Powellem za-
ložen. Skautská výchova probíhá zážitko-
vou formou, kdy členové skrze hry, výpra-
vy, tábory a další aktivity získávají cenné 
životní zkušenosti a rozvíjejí svůj charakter. 
Ústředními hodnotami jsou kamarádství, 
zodpovědnost, úcta k přírodě, odvaha 
a touha po poznání. Skauti jsou organizová-
ni do věkově odstupňovaných družin a od-
dílů vedených staršími skauty a dospělými 
vedoucími. Součástí skautingu jsou také 
společné tradice, kroje, symbolika, systém 
vyznamenání a hlavně skautský slib a hesla. 
Po celém světě je dnes okolo 50 milionů 
skautů a skautek ve více než 200 zemích. 
V České republice působí pod hlavičkou 
skautské organizace Junák – český skaut, 
která letos slaví již 112 let od svého založení.

Skauti ve Vraném nejsou žádní nováčci. Již 
v 30. letech minulého století se kluci schá-
zeli na území Vraného a Skochovic a skau-
tovali. Dnes naše středisko čítá 7 oddílů 
a 261 členů, z toho 4 oddíly a 102 členů 
je ve Vraném. Mimovranské oddíly jsme 
postupně založili v okolí a administrativně 
spadají pod nás. V roce 2008 jsme založi-
li oddíl v Ohrobci, v roce 2021 ve Hvozd-
nici a v roce 2022 v Dolních Břežanech. 
V dnešní době už mohou skautovat i před-
školáci a říká se jim Benjamínci (mimo jiné 

i podle zakladatele českého skautingu An-
tonína Benjamina Svojsíka). Takovou kate-
gorii zatím máme jen v Ohrobci a v Břeža-
nech, neboť se zatím mezi námi nenašel 
vedoucí, který by se rád těchto mrňousků 
ujal. Následující kategorie Vlčata (chlapci) 
a Světlušky (dívky) odpovídá věkově prv-

nímu stupni základní školy. Oba oddíly se 
ve Vraném schází v úterý, kluci v naší klu-
bovně nedaleko základní školy od 17 do 
19 hodin, holky v prostorách Staré školy 
u kostela v čase 17.30 až 19.00. Vůdcem 
vlčí smečky je Radim Strnad, po jeho boku 
Kristýna Trojanová, Jenda Hovorka, Matěj 
Dobruský a Matúš Púll (přezdívkou Hrnec). 
Holky pak táhnou velké světlušky Ema 
Púllová a Zuzka Havelková.
Žáci od šesté do deváté třídy chodí do od-
dílu Skautů a Skautek. Skautky navštěvují 
klubovnu pondělky od 18.30 do 20 hodin 
společně s vedoucí Martinkou Havlovou, 
občasně i s Hančou Vrabcovou. Skauti 
mají schůzky tamtéž v čase 18.10 až 19.40. 
Kluci mají zavedený družinový systém, což 
znamená, že ve většině případů se schází 
a mají program v menších stálých skupin-
kách a vedoucí je zde spíše jako supervizor, 
případně doplňuje program. Na schůzkách 

Skauti

„Skauti ve Vraném nejsou 
žádní nováčci. Již v 30. letech 
minulého století se kluci 
scházeli na území Vraného 
a Skochovic a skautovali.“
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se kluci vídají s Barčou Mátlovou (Matlou), 
Ondrou, Přemkem a Vaškem Marholdový-
mi a Martinem Bradáčem.

Vzhledem k tomu, že se děti ve skautu roz-
víjejí všestranně, máme naši šikovnou Dáju 
Andělovou, která jednotlivé oddíly občas 
navštěvuje s různými rukodělnými aktivi-
tami. Oba nejmladší oddíly mimo každotý-
denní scházení jezdí pravidelně cca 1x do 
měsíce na jednodenní či vícedenní výpravu 
a vrcholem celoroční činnosti je letní tábor, 
na který již dlouhá léta jezdíme do Jihočes-
kého kraje nedaleko Mirotic na zelenou lou-
ku u rybníka. Dnes již mají vedoucí napilno 
a tábor poctivě plánují a připravují. Skaut-
ští vedoucí se svým svěřencům věnují bez 
nároku na odměnu ve svém volném čase 
a mimo to ještě musí absolvovat vzdělávací 
kurzy, aby se mohli vedoucími nazývat.

Máte-li chuť skauting 
okusit na vlastní kůži, 
přijďte 14. a 15. září 
do Staré školy na 
akci Skautská víken-
dovka, na které vám 

představíme naše středisko, nejen co dě-
láme dnes a jak se k nám můžete přidat 
vy nebo vaše děti, ale i naši rozsáhlou 
historii, která se táhne už od roku 1936. 
Při příležitosti výročí 55 let od založení sa-
mostatného střediska Vltava a 35 let od 
znovuobnovení skautingu v Čechách bu-
deme letos vydávat Almanach a sbíráme 
do něho informace a podklady. VYZÝVÁME 
VÁS, kteří jste byli součástí našeho středis-
ka, máte vzpomínky a ideálně i fotografie, 
ozvěte se prosím naší Dáje Andělové na  
dajina@skautka.cz nebo na tel. 606 374 702. 
Lze využít QRkódu, kde najdete otázky, 
které vám pomohou.

CO jSME OD ZAČÁTKU ROKU PODNIKLI:
Světlo a teplo pro Ukrajinu (skautky)
Se skautkami pod vedením Dáji Andělové 
jsme se v únoru zapojili do druhého běhu 
sbírky Světlo a teplo pro Ukrajinu, pořáda-
ného Junákem. Řada ukrajinských oblastí 
je kvůli narušení infrastruktury bez elektřiny 
a každá zákopová svíčka je užitečný po-
mocník, hoří hodiny a kromě světla posky-
tuje teplo a dá se nad ní ohřát i jídlo nebo 

mailto:daajina@skautka.cz
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usušit věci. Ve Vraném jsme vyhlásili sběr 
plechovek, starých svíček a kartonu a na 
schůzce 26. 2. jsme se pustili do výroby. 
Výroba takové svíčky je velmi jednoduchá, 
stačí smotat kus vlnitého kartonu do ple-
chovky a zalít jej roztaveným voskem. Sešli 
jsme se v hojném počtu a do centrálního 
skladu v Praze jsme nakonec odvezli celé 
dvě přepravky plné svíček.

Závody vlčat a světlušek
Skautské závody jsou každoročním sou-
těžním kláním skautských družin s moder-
ními pravidly. Testují připravenost dětí pro 
praktický život a schopnost spolupracovat 
v družinovém týmu, ve kterém se na schůz-

kách scházejí týden co týden po celý rok. 
Závod se koná vždy jednou za dva roky, 
ze základních kol postupují nejlepší družiny 
do kol krajských a posléze do celostátní-
ho kola. Pro mladší děti do 11 let se kona-
jí Závody vlčat a světlušek, pro děti mezi  
11 až 15 lety pak Svojsíkův závod. Letos 
se konaly závody pro mladší kategorii, 
kde jsme měli zastoupení jak z Vraného, 
tak z Ohrobce i Hvozdnice. Naše vranská 
vlčátka překvapila a obsadila 7. místo ze 
14 zúčastněných hlídek. Na krajské kolo 
nás však pojede reprezentovat naše hlídka 
z Ohrobce, neboť se umístili na první příč-
ce. Budeme jim držet palce.

Šifro závod (skauti)
13. dubna proběhl ve Vraném nad Vltavou 
a jeho okolí 1. ročník celodenního šifro-
vacího závodu pořádaný naším oddílem 

skautů a skautek Sagittarius. Závodní 
týmy se začaly scházet od 8 hodin ráno 
u skautské klubovny ve Vraném. V 9 hodin 
otevřely první šifru a začaly luštit. Trasa 
procházela z Vraného přes Zvolskou Ho-
moli, Zvoli, lesy kolem Zvolského potoka 
a Skochovice zpět do Vraného. Všech  
9 týmů se při luštění nejednou hodně za-
potilo. Vyhlášení proběhlo v 8 hodin večer 
opět u klubovny. Zvítězil tým s názvem 
Třetítým s časem 8:34 v dospělé kategorii 
a tým Ohrobecká medvíďata - z přespolní-
ho oddílu skautek s časem 10 hodin v dět-
ské kategorii. Všichni si závod užili a už se 
těšíme na další ročník.
 
Květinový den
15. května proběhl tradiční Český den pro-
ti rakovině. Do veřejné sbírky Liga proti ra-
kovině Praha se zapojili i naši členové. Od 
ranních hodin se pohybovaly po Vraném 
skautské skupinky a nabízely možnost při-
spět na “boj proti rakovině” – na nádoro-
vou prevenci, zlepšení kvality života onko-
logických pacientů, podporu onkologické 
výuky, výzkumu a vybavení onkologických 
center.
Letošní sbírka byla zaměřena na preven-
ce rakoviny prsu a screeningové progra-
my. Pro tento ročník byla u symbolického 
měsíčku lékařského sytě růžová stužka. 
Prodávající se pohybovali v ranní špičce 
nejvíce na nádraží, poté navštívili většinu 
místních institucí a velkých firem. Vzhle-
dem k tomu, že jsou kasičky “zapečetěné”, 
není možné již teď říct, kolik naši skauti 
a skautky vybrali (číslo se dozvíme až poz-
ději, až to na centrále spočítají), ale vzhle-
dem k předchozím ročníkům to bývá okolo  
12 tisíc korun. ■

Michaela Šlocarová, vedoucí střediska
 Foto: Archiv skautů

„Dnes naše středisko čítá 
7 oddílů a 261 členů, z toho 
4 oddíly a 102 členů je ve 
Vraném.“
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Kdo jsme
Téměř 100 let už stojí důstojně ve středu 
obce na sokolském pozemku sokolovna. Je 
to největší prostor v obci pro pořádání spor-
tovních, společenských a kulturních akcí. 
Poměrně velký sokolský pozemek v jejím 
okolí necháváme volně přístupný pro veřej-
nost. Nově jsme svépomocně s dobrovolní-
ky vybudovali provizorní travnaté hřiště pro 
volnou hru a zábavu, přibylo nám pískoviště, 
skluzavky a odrážedla. Přes náš pozemek 
také mnozí z vás procházejí směrem k zá-
kladní škole nebo například do knihovny.
Aktuálně máme 267 registrovaných čle-
nů – Sokolů. Mnozí další využívají nabíd-

ky sokolovny jako neregistrovaní členové 
nebo účastníci externích skupin, kterým 
sokolovnu pronajímáme. Nabídka je pestrá 
a vybere si snad každá věková kategorie, 
od nejmenších dětí přes školáky až po se-
niory. Namátkou jde o Cvičení rodičů s dět-
mi, sportovky, badminton, volejbal, power 
jogu, zdravotní tělocvik, kruhový trénink 
a mnoho dalších. Ve všední dny od rána až 
do 15 h pronajímáme sokolovnu místní zá-
kladní škole pro hodiny tělocviku. Prostory 
pronajímáme také k soukromým sportov-
ním i jiným účelům. Všechny, kdo se chtějí 
občerstvit, přivítá v sokolovně hospůdka 
Paluba Vrané.

T. J. Sokol 
Vrané nad Vltavou I.
Sokol existuje ve Vraném už od roku 1908. Po vynuceném přerušení 
v dobách komunismu a nacismu funguje od obnovení v roce 1990 dodnes.
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Starostou naší jednoty je Jaroslav Tejnický, 
výbor má dalších 8 členů. Spolu s námi tvoří 
Sokol parta nadšených dobrovolníků z řad 
Sokola i mimo něj, sami bychom nikdy tolik 
akcí a aktivit nezvládli. Děkujeme!

Pravidelně pořádáme tyto akce pro veřej-
nost: Vranský lesní běh, Volejbalové slav-
nosti, Běh do schodů, Setkání u lípy, Miku-
lášská nadílka a večerní zábava – Šibřinky. 
Nově jsme přidali letní a podzimní diskotéku, 
sokolské vycházky a proběhl také první kurz 
tanečních nanečisto pro děti z 8. a 9. tříd 
základní školy. V termínu od 12. do 16. srp-
na 2024 rozjíždíme náš historicky první 
sokolský příměstský tábor. Děti ve věku  
4–10 let čeká aktivní pohyb, respektující 
vzdělávání a úsměvy od ucha k uchu s Ja-
kubem Zvelebilem. Přihlášky na e-mailu  
vranenadvltavou1@sokol.eu.

Když nás letos oslovil spolek Art club Ferdi-
nand, vzešly z toho dvě krásné akce s vel-
kým ohlasem: Tři Tenoři na vsi a divadelní 
představení „Instalace“. Zkrátka, my se ne-
nudíme a pevně věříme, že ani vy s námi. 
Děkujeme za přízeň a těšíme se na setkání 
se Sokolem. NAZDAR!

Vranský lesní běh přilákal 121 závodníků
Závod pro sportovce milující přírodu ve všech 

věkových kategoriích proběhl 13. dubna za 
nebývale krásného počasí. Účast po dlouhé 
době přesáhla stovku běžců a jsme moc rádi, 
že jsme na startu viděli i mnoho místních tváří. 
Nejrychlejší ženou se stala Helena Poborská, 
mužům ukázal záda Adam Pražák. Děkujeme 
všem za účast, za pomoc a už teď se těšíme 
na příští ročník.

Kompletní výsledky s bohatou 
fotogalerií najdete na 
www.sokolvranenadvltavou.cz/vlb.

Srdečně vás zveme na tradiční VOLEJBALO-
VÉ SLAVNOSTI v sobotu 8. června u soko-
lovny.
Můžete fandit volejbalistům, dát si něco 
dobrého, potkat se s přáteli a užít si pohodu 
na čerstvém vzduchu. Těšíme se na vás! ■

Za Sokol Vrané Natálie Lupienská

Foto v pořadí: Fronta zájemců se zdála neko-
nečná, Nejrychlejší muž a žena, Start katego-
rie dívek, Dobíhající děti. Foto: Milan Kollin-
ger, David Štěpán a archiv T. J. Sokol Vrané 
nad Vltavou I.

Všechny důležité informace najdete
na www.sokolvranenadvltavou.cz
nebo na našem facebooku.

mailto:vranenadvltavou1@sokol.eu
http://www.sokolvranenadvltavou.cz/vlb
http://www.sokolvranenadvltavou.cz/
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Kdo jsme
Starostou Sboru je Václav Pužman, který 
je zároveň správcem majetku Sboru. SDH 
Skochovice je samostatný právní subjekt, 
pobočný spolek Sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska (běžně označovaný 
zkratkou SH ČMS), z jeho členské základny 
je zřízena zásahová jednotka obce (JSDH). 
Zřizovatelem jednotky je obec Vrané nad 
Vltavou, nejvyšším velitelem je starostka 
obce.

Kdo tvoří zásahovou jednotku
Velitelem je David Blažek, zároveň jediný 
profesionální hasič, dále Tomáš Malíř - bý-
valý profesionální hasič, Martin Kostrba, 
Karel Břichnáč, Filip Hušek, Dominik Šmok, 
Martin Král, Marek Havlíček a Jan Havlíček.

jak zásahová jednotka funguje
Vyhlášený poplach se zásahová jednot-
ka dozví pomocí mobilní aplikace Fireport 
a SMS, kterou mu zašle Krajské operační 

Sbor dobrovolných
hasičů Skochovice
Hasiči jsou jedním z nejstarších místních spolků, ve Skochovicích fungují 
již od roku 1912. V současnosti máme 29 členů, z toho pět žen.
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středisko HZS pro Středočeský kraj se síd-
lem v Kladně. Současně jsou kontaktovány 
profesionální i dobrovolné jednotky v okolí, 
vše dle předem stanoveného poplachové-
ho plánu a rozsahu zásahu. Aby zásahová 
jednotka byla schopná výjezdu, musí mít 
minimálně tři členy. Velitel jednotky vždy 
informuje operační středisko o tom, zda 
jednotka na zásah vyjede, či nevyjede. Naše 
jednotka je zařazena do kategorie JPO V, 
tedy provádí zásahy prioritně v katastru 
obce Vrané nad Vltavou-Skochovice.

jakou disponujeme technikou
Výjezdové vozidlo Tatra 815 CAS32 s cis-
ternou o objemu cca 9 m3 vody, je vybave-
no plovoucím čerpadlem, elektrocentrálou 
a dalším technickým vybavením, stojí při-
praveno v garáži požární zbrojnice. K zá-
sahu je také připravené technické vozidlo 
Mercedes Benz Sprinter 4x4 DA12, které 
je vybaveno hasičským čerpadlem, tzv. 
„dvanáctkou“, a dalším technickým vyba-
vením jako např. motorovou pilou, rozbru-
šovací pilou, osvětlovacím sloupem a další 
technikou potřebnou hlavně pro technické 
zásahy.
Obec zajišťuje veškerou výzbroj a výstroj 
včetně zásahových obleků pro jednotku.

Dobrovolnost máme přímo v názvu
Činnost provozujeme ve volném čase, vět-
šina hasičů má své zaměstnání. Jednotka 
průběžně musí absolvovat různé zkoušky 
a školení, například školení řidičů, školení 
na dýchací přístroje, testy zdravotní způ-
sobilosti, školení na pily a další techniku. 

To vše také absolvují ve svém volném 
čase.

hasiči v dnešní době neřeší jen oheň
Skochovičtí hasiči asistují nejen u požárů, 
ale i u technických zásahů různých typů 
např. únik oleje na komunikaci, spadlé stro-
my, různá vyproštění apod. Uplatnili jsme se 
u několikerého čištění cyklostezky od bah-
na, když opadla velká voda. Každý výjezd 
musíme hlásit na operační středisko HZS, 
vždy musí být přehled, kde se nachází tech-
nika. Nejen jednotka, ale celý Sbor, odvedli 
velký díl práce při povodních v letech 2002 
a 2013, kdy byla zatopena spodní část Vra-
ného. Starosta SDH je také členem povod-
ňové komise.

„Činnost provozujeme ve 
svém volném čase, většina 
hasičů má své zaměstnání.“
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SDH Skochovice ve spolupráci s OÚ za-
jištuje a organizuje kulturní akce jako třeba 
masopust (provoz sálu, občerstvení) a čaro-
dějnice (stavba májky, příprava dříví, stavba 
hranice, dozor nad ohněm, občerstvení, za-
jištění zázemí atd.), účastníme se tradičního 
vranského posvícení, s ostatními místními 
spolky se střídáme nebo doplňujeme v pří-
pravě Dne dětí.
Nejvíce práce přináší péče o hasičskou 
techniku. A také o budovu zbrojnice, kte-
rá byla postavena v šedesátých letech 20. 
století v akci „Z“ (Z=zadarmo). Čas i peníze 
stojí údržba budovy, provoz sálu, topení, 
elektřina. V minulém roce hasiči rekonstruo-
vali toalety, letos plánují renovaci parketové 
podlahy sálu. Zbrojnice by též potřebovala 
novou fasádu, která je stále původní.

Velkou tradici mívali Mladí požárníci, kte-
ré dlouho vedl jiří Benda.
Nábor probíhal i ve škole, oblíbený byl ha-
sičský sport, děti se učily rozbalit, sbalit 
a správně spojit hadice. Na přelomu století 
byl posledním vedoucím Josef Hampl, oddíl 
však zanikl pro nedostatek dětí.

Scházíme se pravidelně
Hasiči mají svou pravidelnou schůzi vždy 
první pátek v měsíci. Jednou ročně probíhá 
valná hromada. ■

Jiřina Vrabcová, Jan Blažek, 

Václav Pužman a Martin Kostrba

Foto: Skochovičtí hasiči při čištění cyklostez-
ky od bahna. Zdroj: Archiv SDH Skochovice 
a Václav Pužman
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ZO ČSOP 11/11 Zvoneček se věnuje pře-
devším ochraně životního prostředí, envi-
ronmentální výchově, ekoporadenství, mi-
moškolní činnosti dětí a mládeže, pořádání 
vzdělávacích, kulturních a společenských 
akcí, publikační činnosti. V poslední době 
se specializujeme především na praktickou 
ochranu přírody, kulturní krajinu a envi-
ronmentální výchovu.

ČSOP? Český Svaz Ochránců Přírody
Český svaz ochránců přírody (ČSOP) je 
zapsaný spolek, jehož členy spojuje aktiv-
ní zájem o ochranu přírody a krajiny. Naším 
posláním je ochrana a obnova přírodního 
dědictví, ekologická výchova a podpo-
ra trvale udržitelného života. V současné 
době máme cca 7000 členů, mezi nimiž 
naleznete profesionální odborníky, zku-
šené dobrovolníky i ty, kteří prostě „jen“ 
mají rádi přírodu. Za sebou máme přes 44 
let činnosti; ČSOP byl založen na podzim 
roku 1979.

Převážná část členů ČSOP působí v zá-
kladních organizacích (ZO), kterých je 
v České republice více než 300. Základní 
organizace mají svou vlastní právní subjek-
tivitu a své statutární orgány. Většina ZO 
a jejich členů pracuje na dobrovolné bázi, 
řada ZO má však i své profesionální aktivity 
a své zaměstnance.

ZO ČSOP 11/11 Zvoneček zastřešuje ně-
kolik organizačních jednotek, mezi které 
patří kolektiv Mladých ochránců přírody 

(MOP Draci), Mateřské centrum Zvoneček 
(MC Zvoneček) a Centrum ekologické vý-
chovy Zvoneček (CEV Zvoneček).

MOP Draci realizují pro děti z naší obce 
a okolí letní tábory. V letošním roce to bude 
již 20. tábor, který se opět uskuteční neda-
leko Mastníku u Sedlčan.

MC Zvoneček bylo založeno v roce 2004 
jako Dětské centrum Zvoneček. V sou-
časné době realizuje především kurzy 
keramiky pro děti a příměstský tábor ke-
ramiky.

CEV Zvoneček – hlavním cílem je působe-
ní na co nejvíce cílových skupin v oblasti 
ochrany životního prostředí (děti ze ZŠ, děti 
z MŠ, mimoškolní činnost s dětmi a mláde-
ží, podnikatelé, veřejná správa, široká veřej-
nost, odborná veřejnost, neziskové organi-
zace atd.). Snažíme se vytvořit v lidech vztah 
k přírodě, ke svému životnímu prostředí. 
CEV Zvoneček proto realizuje činnosti, mezi 
které patří např. výukové programy pro děti 
z MŠ a ZŠ, exkurze do přírodních lokalit, 
happeningové akce pro veřejnost, odborné 
semináře a školení, umělecké a výtvarné 
dílny, tematické dny k významným dnům 
životního prostředí, atd. Ekoporadci naší 
organizace jsou odborně způsobilí vykoná-

CEV Zvoneček

„Snažíme se vytvořit v lidech 
vztah k přírodě, ke svému 
životnímu prostředí.“
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vat poradenství v oblastech životního pro-
středí, EVVO, ochrany druhů (fauna, flora), 
pasivní domy, legislativy týkající se život-
ního prostředí, ochrany přírody a krajiny, 
přírodovědně cenných území v okolí, eko-
logické likvidace odpadů, ekologické šetrné 
výrobky, FairTrade, ekologizace provozů, 
dále pak v oblasti mimoškolní výchovy dětí 
a mládeže atd.

ZO ČSOP 11/11 Zvoneček – realizuje mimo 
výše uvedené také praktickou ochranu pří-
rody ve formě péče o managementy zvláš-
tě chráněných území jak ve Středočeském 
kraji, tak i v Praze, péče o nelesní zeleň, 
monitorujeme faunu a floru v našem okolí, 
realizujeme brigádnickou činnost na po-

moc přírodě, založili jsme pozemkový spo-
lek Zvoneček.

Proč Zvoneček?
Pro toto slovo máme hned několik důvodů:
Zvonem se bije na poplach…
Zvonem se svolávají lidé…
A nakonec je to zkratka pro:
Základka – Vranských – Otrlých – NEzma-
rů – Čelících – Ekologické – Katastrofě ■

Petr Janeček

Podrobnosti o naší organizaci
naleznete na webových stránkách:
www.cev-zvonecek.cz

 Foto: Archiv CEV Zvoneček

Keramická dílna s Lenkou Lodrovou Vítání ptačího zpěvu s Gabrielou Dobruskou

http://www.cev-zvonecek.cz/
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Vážení fanoušci vranského fotbalu,
fotbalová sezona se nám pomalu chýlí ke 
konci a spolu s ním se nám nezadržitel-
ně blíží termín oslav 100. výročí klubu! 
15. 6. 2024 v 10 hodin na Tatranu odstar-
tujeme nabitý celodenní program. Těšit se 
můžete na spoustu zajímavých fotbalových 
utkání. Hlavními taháky bezesporu budou 
zápasy výběru SKV 30+ proti staré gardě 
AC Sparta Praha a zápas výběru SKV 50+ 
proti staré gardě SK Slavia Praha, dále mů-
žete zhlédnout utkání A-týmu proti Davli, 

mladší přípravky proti Bohemians Praha, 
starší přípravky proti týmu Kamenný Přívoz/
Jílové u Prahy, mladších žáků proti SK Ka-
zín a zápas minipřípravky proti Zvoli. Kromě 
nabitého fotbalového programu se můžete 
těšit na křest knihy Jiřiny Vrabcové o historii 
vranského fotbalu, večerní talkshow Švanci 
Zelí Show + hosté a na hudební vystoupení 
kapely Forbes Václava Havlíčka. V dopro-
vodném programu bude pro malé i velké 
připravena řada soutěží, fotokoutek a mno-
ho dalšího.

Ohlédnutí za jarní částí fotbalové sezo-
ny – naše mladé naděje
Mladší přípravka vstoupila do jarních bojů 
velice úspěšně. Během turnajů druhá místa 

střídala první a naši borci v této chvíli, pár kol 
před koncem, obhajují první příčku tabulky.
Mladším žákům se na jaře bohužel opět bo-
dově nedařilo. Herní projev se velice zlepšil, 
avšak na vítězství to nestačilo a mladší žáci 
se umístili na chvostu tabulky. I přesto jsme 
na naše žáky pyšní, jelikož ročníkově vždy 
bojují se staršími týmy.
Minipřípravka nám dělá jenom radost. Dět-
ské nadšení do hry a všeho kolem fotbalu je 
velice nakažlivé a inspirativní a my jsme rádi, 
že jsou naši nejmladší v klubu spokojení.

Staň se vranskou hvězdou – hledáme 
posily do nové sezony
Rádi přivítáme nové hráče a hráčky zejména 
do naší nejmladší přípravky (ročníky 2016 
a 2017). Připojit se k našim týmům mohou 
ale i starší děti (ročníky 2015, 2014 a 2013). 
Děti si při trénincích mohou vyzkoušet, jaké 
to je trénovat v týmu, setkají se s ostatními 
mladými fotbalisty a poznají naše skvělé tre-

Novinky
z Tatranu

Zveme vás na 100. výročí 
klubu! 15. 6. 2024 v 10 hodin 
na Tatranu
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néry. Od půlky srpna trénujeme každé úterý 
a čtvrtek od 17 hodin.

Staň se trenérem hvězd
Baví vás fotbal, rozumíte mu, máte kladný 
vztah k dětem a trpělivost na rozdávání? 
PAK HLEDÁME PRÁVĚ VÁS! K mladší pří-
pravce sháníme trenéra, který dětem předá 
lásku k fotbalu, bude posilovat týmového 
ducha a rozvíjet fotbalové dovednosti. V pří-
padě zájmu kontaktujte předsedu klubu na 
tel. č. 730 172 900.

A-tým
Bohužel ani v této sezoně se naše A-mužstvo 
nedočká kýženého postupu do vyšší soutě-
že. Solidní třetí místo, které mužstvo úspěšně 
drží pár kol před koncem tohoto ročníku, je 
i přes všechna příkoří v podobě zranění ně-
kolika klíčových hráčů pěkným výsledkem. 
O vytoužené prvenství jsou muži připraveni 
dále bojovat! Pauza, která hráče v létě čeká, 

je vždy velmi krátká a kvalitně se připravit na 
novou sezonu nebude jednoduché. Na konci 
června čeká hráče každoroční teambuilding 
a o prázdninách pak několik přípravných 
utkání. Fotbalová sezona 2024–25 bude za-
hájena předposlední srpnový víkend.
Děkujeme všem vranským fanouškům, příz-
nivcům a sponzorům za podporu v uplynulé 
sezoně a brzy na viděnou na vranském fot-
bale! ■

Za SK Vrané nad Vltavou, z.s.

David Balling, předseda klubu

 Foto: Archiv SK Vrané

1924
2024

Jiřina Vrabcová

Historie
SK Vrané nad Vltavou

1924–2024

VRANSKÝ
S.K.

Vychází už čtvrtá kniha o historii Vraného!
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Zima je za námi, jaro je tady a seniorské 
babičky mají stále o zábavu postaráno. Po-
sezení v klubu s povídáním, cvičením a ká-
vičkou nám nestačí, a tak jsme se opět vy-
pravily za kulturou. Navštívily jsme divadlo, 
naše oblíbené Studio Dva a Divadlo Lucie 
Bílé a také koncert v břežanském Vigvamu.
Na Mezinárodní den žen jsme si připily a po-
chutnaly si na výborných řízečcích v hos-
půdce Masna.
Na Velikonoce jsme si každá vyrobila krás-
nou výzdobu na stůl. No prostě holky šikulky.
A náš pestrý program pokračoval.

Pochod pro mozek
Přidaly jsme se k výzvě organizace Právě 
teď a vydaly jsme se na mini pochod k Již-
nímu pólu Prahy. Trasa byla krátká, ale šly 
jsme, a to je důležité.

Art Club Ferdinand
Seniorek se přátelí s Art Clubem Ferdinand 
z Hlásné Třebáně. Navštěvujeme jejich akce 
v Třebáni a také jsme byly v Divadle F. X. 
Šaldy v Liberci. S koncertem Tři tenoři na vsi 
přijeli do Vraného. Před koncertem se náš 
Fan klub s pány tenory sešel v Seniorku na 

Seniorek

Foto: Eva Vránová



příjemné posezení. Koncert byl jako vždy 
parádní. Těšíme se na další akce.

Moudrá sovička
Chytré telefony máme i my seniorky, a pro-
tože jsme IN, stále se snažíme zdokonalovat 
v obsluze. Moc děkujeme organizaci Moud-
rá sovička za možnost uspořádat tuto velmi 
prospěšnou akci, která byla zdarma. Lektor 
Lukáš je velmi laskavý a má se seniorkami 
velkou trpělivost.

hrátky s pamětí
Paměť je potřeba stále udržovat ve for-
mě. My seniorky se snažíme paměť tréno-
vat. Paní lektorka Hanka náš mozek přímo 
burcuje. Velmi příjemnou formou se učíme 
si zapamatovat, ale i cvičíme. Hrátky jsou 
zdarma díky organizaci SEN SEN, která 
nám je zafinancovala. Podaří-li se nám za-

jistit další peníze, pozveme si Hanku na dal-
ší lekce paměti. Lekce od Moudré sovičky 
a Hrátky s pamětí jsou přístupné pro všech-
ny vranské seniory.

Čarodějnice
Babičky seniorky se aktivně účastní každé 
obecní akce, Filipojakubská noc je jedna 
z nich. Krásné šerpy pro MISS vyrobila paní 
Bernatová, nápisy zhotovil pan Dvořák. Se-
niorky také zajistily registraci dětí a vydávaly 
dětem buřtíky k opékání. ■

Užívejte si krásné léto a opatrujte se.
Za Seniorek Blanka Tomková

 Foto: Archiv klubu Seniorek

Seniorky zvou všechny vranské dámy 
(i pány) do svého kolektivu.

z naší obce



44

rozhovor

Odkud pocházíte, kde jste chodila do 
školy?
Pocházím z vesnice v okrese Příbram, kte-
rá leží na okraji vojenského prostoru v brd-
ských lesích. Do školy jsem tam chodila 
celých 9 let. Většinu volného času jsem trá-
vila s kamarády venku, protože učit se jsem 
téměř nepotřebovala. Přečetla jsem také 
všechny knihy v obecní knihovně, bavily mě 
dobrodružné knížky, co byly spíš pro kluky.

Chtěla jste být odjakživa učitelkou? Co 
jste studovala?
Už na základní škole jsem pracovala s mlad-
šími dětmi, měli jsme hodně aktivit. Volba jít 
na gymnázium a pokračovat na vysoké ško-
le byla jasná. Během středoškolského stu-
dia jsem vedla kroužky, pořádali jsme letní 
tábory. Kromě toho jsem se zajímala o pří-
rodu, kytičky, zahradu, lákala mě tehdy za-
hradní architektura. Ta však v té době byla 
pouze pro režimem vyvolené, což naše rodi-
na nebyla, takže jsem se po maturitě vydala 
pedagogickou cestou. Floristika a zahradni-
čení mi zůstalo jako velký koníček. Vždy mě 
zajímaly přírodní vědy a šla mi i matematika, 
o kterou pro její obtížnost velký zájem nebyl. 
Vystudovala jsem tedy na Přírodovědecké 
fakultě University Karlovy učitelství biologie 
a matematiky pro základní a střední ško-
ly. Už za studií jsem učila v Praze na velké 
sídlištní škole. Po mateřské jsem dostala 
nabídku podpořit v rozvoji vesnickou ško-
lu a ve svých 32 letech jsem se stala tehdy 

snad nejmladší ředitelkou úplné základní 
školy v republice. Bavilo mě a stále mě baví 
vymýšlet inovace, aby výuka podporovala 
aktivní učení, které by děti bavilo a ve kte-
rém by víc viděly smysl. Škola je prostě můj 
život, je mi koníčkem i profesí.

jak vaše kariéra pokračovala?
Přebírala jsem školu po revoluci, po komuni-
stických ředitelích. Zaváděli jsme nové me-
tody, s kolegy jsme hledali přátelský přístup 
k dětem. Učila jsem snad vše vyjma češtiny, 
hudební a občanské nauky. Nastala doba, 
kdy se klasické osnovy měnily v Rámcový 
vzdělávací program (RVP). Snažili jsme se 
k výuce přistupovat inovativně, aby výuka 
byla pro děti přínosná. Pracovali jsme v pro-
jektu Zdravá škola, kde byl důraz kladen i na 
bezpečné prostředí a otevřenou komunika-
ci. Dítě bylo vždy v centru zájmu, chodili se 
k nám dívat učitelé z dalších škol, dokonce 
jsme ukazovali i inspektorům, jak se společ-
ně tvoří nový vzdělávací program.
Jako v jedné z prvních škol jsme zavádě-
li Hejného matematiku. Trpělivě jsme její 
principy vysvětlovali rodičům, samozřejmě 
mezi skupinkami rodičů vznikaly nesho-
dy, část rodičů byla pro klasiku, část pro 
modernu. Rozvíjeli jsme čtenářství, kritické 
myšlení a mnoho dalšího. Ale narazili jsme 
na strop možností, vesnice už více inovací 
neunesla. Dříve byl důraz na výkon, málo 
se bádalo, tvořilo, neřešily se problémy, 
požadavkem byly většinou jen znalosti 

Rozhovor před Zrcadlem
Mgr. Vladimíra Melicharová, ředitelka ZŠ Vrané
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a dobré známky. Myslela jsem si, že blíže 
k Praze jsou názory pokrokovější a hledala 
jsem cestu, kam dál.
Alternativním řešením se ukázalo přejít 
na Českou školní inspekci, která rozvíjela 
a rozvíjí model Kvalitní školy se všemi zá-
sadami a kritérii k naplnění toho, aby škola 
byla dobrá ve svých procesech i výsledcích. 
Ukazovali jsme ředitelům silné stránky jejich 
škol a pomáhali jim prosazovat novinky v je-
jich školách. Za pět let, kdy jsem tam půso-
bila, se Pražský inspektorát hodně posunul 
od kontrolní činnosti k té metodické. Mou 
hlavní prioritou pořád bylo pomáhat dětem, 
zastavit to, co jim ubližovalo. Řešila jsem 
hodně závažných stížností ohledně nega-
tivních jevů včetně šikany, bezpečnosti dětí 
i kvality výuky.

jak jste se dostala do Vraného?
Ve Vraném jsem nikdy předtím nebyla, ne-
tušila jsem, jaká tu byla významná papírna. 
Znala jsem přehradu, kolem které jsem jez-
dila po silnici po levém břehu. Tehdy přišla 
moje kolegyně, která se přistěhovala do Vra-
ného, že ve škole hledají ředitele. Konkurs 
byl vyhlášen narychlo, v posledním týdnu 
prázdnin jsem se jela do školy podívat. Ško-
la na mě udělala velmi dobrý dojem, byla 
upravená, bylo vidět, že do ní obec inves-
tuje. Ve škole bylo vše otevřené, i v příprav-
ném týdnu pracovalo odpoledne ve škole 
hodně učitelů.
Líbilo se mi, že Vrané je vesnice, která je na 
konci silnice, stejně jako v mojí rodné vesni-
ci, kde zase začíná vojenský prostor. Zde je 
život svázán s řekou, v rodném kraji s lesem. 
Obě obce jsou v přírodě, Vrané má výhodu, 
že je blíž Prahy, obyvatelstvo je pestřejší, je 
to směs starousedlíků a přistěhovalců.
Zúčastnila jsem se konkursu jako jedna ze 
dvou uchazeček a vyhrála. Nemohla jsem 

však ze své práce odejít hned, proto jsem 
nastoupila až k 1. prosinci 2022.

jak se liší děti a rodiče dříve a nyní?
Děti jsou stejné jako dříve, jen dnes mají 
mnohem dostupnější přístup k informacím. 
Život se jim zrychluje, žijí ve zkratkách, píší 
v holých větách. Je stejně snadné je za-
ujmout, ale horší je to s udržením pozor-
nosti. Učitel už není ten obdivovaný nositel 
znalostí, protože si děti informace najdou 
samy a nepotřebují moudro od učitele. Uči-
tel může být tím prvním, kdo je nadchne, ale 
dnešní dítě už je schopno si jít samo za tím, 
co ho zajímá, a my ho na škole zahlcujeme 
mnoha pro něj zdánlivě nepotřebnými infor-
macemi, daty.
Líbí se mi nový model, který je postaven na 
využití znalostí jako základních kamenů pro 
řešení problémů, vymýšlení nového, mode-
lování reálných situací. Musíme děti učit se 
v informacích orientovat, analyzovat je, vy-
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užívat k usnadnění práce technologie. Cí-
lem školy by mělo být motivovat dětí, aby 
v učení našly smysl, přijaly za své učení 
zodpovědnost a bavilo je se celý život učit 
nové věci.
Rodiče jsou také stejní, problémy dítěte mají 
většinou širší souvislosti, musí se začít hle-
dáním jejich příčin, často jsou to i rodinné 
potíže. Když pominu osobní nesnáze, tak 
často řešíme situace, kdy rodiče mají vyso-
ké ambice, ale děti od nich nemají správnou 
podporu nebo naopak rodiče za děti řeší je-
jich problémy a děti se tak neučí řešení hle-
dat samy. Málokdy je problém v samotném 
dítěti, ale když se nepodaří navázat spolu-
práci s rodinou, těžko se hledá cesta k jeho 
řešení.

Co vás nejvíc těší ve vaší práci?
Těší mě, když vidím výsledek, že děti čin-
nosti baví, naučily se objevovat, tvořit a pře-
mýšlet a jen slepě neopakují naučenou 
látku. S radostí dětí přichází i moje radost. 
U matematiky to úplně není jen o radosti, 
i ten nejlepší počtář musí spočítat stovky 
příkladů, aby nabyl jistoty, klidu a cítil se 
dobře. Mnoho lidí netuší, že učení nastává 
tehdy, když to „bolí“, když vystoupíme ze 
svého pohodlí. Proto se také často bojíme 
změn, nových věcí. Mnohem snazší je žáky 
zaujmout biologií, protože příroda je hmata-
telná, obklopuje nás.

Co vám naopak nejvíce vadí?
Vadí mi, když dospělí jsou na děti zlí fyzicky, 
ale snad ještě horší je manipulace s dětmi. 
Děti často opakují věci, které slyší a kterým 
nerozumí. Proto za důležité pokládám i roz-
voj kritického myšlení, aby si děti nyní i v do-
spělé budoucnosti uměly udělat svůj názor, 
a i třeba v politickém boji nevyhrávali ti, co 
víc křičí a pomlouvají než ti, kteří mají do-

statek věcných argumentů a navrhují řešení 
problémů.

jak vranské škole pomáhá obec?
Obec zařídila velkou rekonstrukci půdních 
prostor, tam se líbí všem našim návštěvám. 
Nyní rekonstruujeme šest učeben. Bude 

v nich moderní IT technika, odborné třídy na 
přírodopis a fyziku, virtuální realita, robotika, 
jazyková laboratoř, také kuchyňka k praktic-
kému vyučování. Bohužel jsme stále limito-
váni prostorem, jedna z rekonstruovaných 
tříd stále bude kmenová, musí tam být dost 
lavic, aby se vešly všechny děti.
Dva miliony korun jsme získali z grantu 
z operačního programu Jana Ámose Ko-
menského. Opět půjde do inovací, na vzdě-
lávání pedagogů, projekty, rozvoj využívání 
digitálních technologií. Také zkoušíme první 
kroky k tandemové výuce, kdy ve třídě zá-
roveň pracují dva rovnocenní pedagogové, 
kteří společně výuku plánují, provádějí i re-
flektují.
Obec nám poskytla školní byt, těch bychom 
využili víc, přijít by tak mohli mladí učitelé se 
zájmem dělat moderní pedagogiku.

jak se vám ve Vraném žije?
Po vítězství v konkurzu jsem si ve Vra-
ném pronajala domek, nebylo myslitelné, 
abych dojížděla. Ráda bych navštívila více 
vranských akcí, ale byla jsem limitována 
zdravotními problémy. Zúčastnila jsem se 
akcí v knihovně, masopustu, čarodějnic. 

„Bavilo mě a stále mě baví 
vymýšlet inovace, aby výuka 
podporovala aktivní učení, 
které by děti bavilo a ve kte-
rém by víc viděly smysl.“

rozhovor
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Vnímám, že se tu pořádá až nadstandartní 
množství různorodých akcí, vybrat si může 
každý.

jak vnímáte své kolegy?
Máme velmi dobré učitele s delší praxí 
i nové, někteří mají i jiné zaměstnání. Ale 
všichni se stále musíme přizpůsobovávat 
zrychlenému modernímu světu plnému 
změn. Velké změny předpokládám s rozši-
řující se umělou inteligencí. Vidím potřebu 
zaměřit se na podporu kreativnosti v myš-
lení, vzájemnou komunikaci. Návrh nového 
vzdělávacího systému je ale složitý i pro 
učitele, filosofie je výborná, ale v uvedení 
do praxe jsme se za 20 let zatím daleko ne-
dostali. I ve Vraném jsou pro mnohé pou-
žívané pojmy nepřehledné, nesrozumitelné. 
Začínáme s pedagogy práci v podstatě od 
nuly tak, abychom to, co naši učitelé dobře 
umějí, propojili s novinkami, které jsou ne-

vyhnutelné. Potřebujeme, abychom si spo-
lečně stanovili, co je pro naši školu zásadní 
a abychom strategiím, které budeme na 
realizaci zadání od státu potřebovat, dobře 
rozuměli.

je lepší, když je ředitel interní, nebo při-
jde odjinud?
Určitě interní, chápe všechny vztahy a fun-
gování školy, zná děti i rodiče a obec. Ci-
zímu déle trvá, než vše pozná, ale zase vidí 
věci nezaujatě, s nadhledem. Moje začátky 
nebyly snadné, ale po tom roce a půl se 
ráno do práce těším. Mám ráda, že mohu 
spolutvořit moderní školu, vidím v tom smy-
sl. Ráda bych, kdyby všichni pochopili, že 
máme stejný cíl, abychom my dospělí tu byli 
pro děti a aby nám bylo spolu hezky. ■
Děkuji za rozhovor.

Jiřina Vrabcová

 Foto: Archiv ZŠ

rozhovor
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Restauraci Paluba najdete ve Vraném v so-
kolovně, vpravo od schodů vedoucích 
k hlavnímu vchodu. Dříve v těch místech 
sídlila restaurace Mosambik, později Sono-
ra a také Pub U Sokola. Celá budova patří 
Sokolu Vrané nad Vltavou, Renata a její syn 
mají restauraci v pronájmu od roku 2022.

jak vás napadlo provozovat restauraci?
R: Ve Vraném jsem šestnáct let provozova-
la bazárek. V roce 2019 byl objekt prodán 
a musela jsem skončit. Hledala jsem práci ve 
Vraném, v druhé sezóně covidu mě Zdeněk 
Částka zaměstnal jako servírku v restaura-
ci Pub U Sokola. Když Zdeněk v roce 2022 
skončil, štamgasti a sokolové mě lákali, jestli 
bych nezůstala. Protože můj syn tehdy také 
hledal novou příležitost, rozhodli jsme se jít 
do toho společně a restauraci jsme si od So-
kola pronajali.

Na Palubě pracujete jen vy dva?
J: Ano, v restauraci pracujeme my dva 
s mamkou, ale když je potřeba, pomáhá 
celá rodina. Protože v sokolovně se cvičí 
a sportuje až do 22 hodin večer, chtěli jsme 
zachovat možnost, aby si člověk večer po 
cvičení mohl dát pivo a najíst se, proto u nás 
nabízíme teplá jídla i pití i po 22. hodině.

Váš přímý předek, mědikovec Antonín Ve-
selý, Renatin pradědeček, stál v roce 1908 
u zrodu Sokola, a byl to on, kdo se zasadil 
o stavbu sokolovny. jak to vnímáte?
R: Praděda byl velký sokol. Jsme rádi, že 
sokolovna, která brzy oslaví sté narozeni-
ny, stále funguje a uchovává si svou tradi-
ci, pořádá sportovní a kulturní akce pro lidi, 
a jsme moc rádi, že jsme její součástí. Je to 
jediné kulturní centrum ve Vraném, vždy tu 
bývaly zábavy, letní kino. Cítíme určitou nos-
talgii a radost, že to byl právě náš předek, 
kdo poklepával na její základní kámen.

Proč se restaurace jmenuje Paluba a jak 
je uspořádaná?
R: Vnitřní prostor nám připomíná podpalubí, 
ve Vraném je Vltava, proto Paluba. V restau-
raci máme jako výzdobu staré černobílé fot-
ky Vraného s řekou.
J: Uvnitř restaurace máme čtyři boxy, po-
skytující soukromí, do každého se vejde 8 
až 10 lidí. V dalších dvou částech jsou šipky 
a fotbálek. Ve stolním fotbálku i v šipkách se 
u nás konají turnaje. Jsme vděčni Sokolu, že 

Vranské hospůdky – 1. díl
Restaurace Paluba Renata a Jan Špringlovi
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při rekonstrukci elektrických rozvodů v so-
kolovně naše prostory zvelebil. Na teplé dny 
máme venkovní zahrádku, příjemné sezení, 
částečně zastřešené, částečně pod sluneč-
níky, takže nevadí ani malá dešťová přeháň-
ka. Pohodlné polštářky, v případě chladu 
zapůjčíme deky.

Kdo jsou vaši zákazníci?
J: Jádro tvoří hosté, kteří nás navštěvují 
téměř denně. Schází se u nás rodiny, uči-
telé, sokolové, skauti, klub Seniorek. Chtěli 
bychom, aby se u nás dobře cítili všichni, 
máme radost, když se k nám vrací.

jak máte otevřeno?
J: Denně kromě úterý od 17 do 24 hodin.

Na co zákazníky nalákáte?
J: Z piva máme ráznou desítku Radegast 
a plzeňský Prazdroj. K pivu domácí dobro-
ty, oblíbená je kachní paštika s brusinkami 
a toasty, také nabízíme domácí utopence 
a hermelíny a ďábelské topinky. Z teplých 
jídel si zákazníci pochvalují marinovaná ku-
řecí křídla, smažené mozzarella tyčinky či 
teplé bramborové chipsy, cibulové kroužky 
nebo zelný salátek. Příležitostně míváme 
speciální víkendovou nabídku, jako je tata-
rák nebo pečené koleno. Nejen dětem na-
bídneme i výbornou italskou zmrzlinu.
R: Naší specialitou jsou večery s živou 
country hudbou, probíhající zhruba jednou 
měsíčně, většinou v pátek. Bývá výborná 
atmosféra. Skvělá hudba, nejčastěji u nás 
vystupují skupiny Agáve (dřívější Rudolfi-
num z Měchenic) a Sherwood, které nám 
přivedl jejich společný člen, místní hráč na 
foukací harmoniku, Petr Vrabec. Petr se teď 
bohužel zotavuje z těžkého úrazu, přejeme 
mu brzké uzdravení, protože teprve s jeho 
harmonikou má muzika ty správné grády. 

Jsme vděční, že se nám díky country roz-
šířila klientela. Také se přes léto objeví Petr 
Špatina, mistr ČR v hraní na skleničky, s ta-
hací harmonikou. K dispozici je velké množ-
ství deskových her, hračky pro děti máme 
uvnitř i venku.

je možné u vás uspořádat i větší akce?
R: Probíhají u nás třídní srazy absolventů 
zdejší školy, v létě venku na zahrádce, přes 
zimu uvnitř. Rádi uspořádáme soukromé 
večírky, narozeninové oslavy, měli jsme tu 
i křtiny. Při účasti nad 30 osob není problém 
pro vás uzavřít celou restauraci. Připravíme 
raut teplý i studený.

Co říct závěrem?
My to fakt děláme z celého srdce a moc 
rádi. Snažíme se přistupovat k zákazníkům 
přátelsky, aby se tu každý cítil jako doma. ■

Jiřina Vrabcová

 Foto: Restaurace Paluba

Kontakt: Březovská 192, Vrané nad Vl-
tavou, telefon 773 881 712, na FB nás 
najdete jako Paluba Vrané nad Vltavou.
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Vytříděný odpad dokáže 
společnost dále zpracovat 
a tím snížit objem odpadu, 
který skončí na skládkách. 
Odpadová legislativa se stá-
le zpřísňuje a ukládá obcím 
povinnost snižovat objem 
směsného odpadu na obča-
na. To znamená třídit, třídit 
a třídit.
Všichni známe ty barevné 
nádoby, které jsou seřaze-
ny v podobě malých vláčků 
na 29 místech ve Vraném 
a Skochovicích. Nádoby na 
tříděný odpad jsou volně 
přístupné a můžeme do nich 
odkládat papír (do modré), 
sklo (do zelené), plast a ná-
pojové kartony (do žluté), kov 
(do šedivé) a na dvou sběr-
ných místech i textil.
Mimo odkládání odpadů do 
barevných kontejnerů může-
me odpad odložit ve sběr-
ném dvoře, který je otevře-
ný ve dnech pondělí-pátek 
15–18 h (od 1. listopadu do 
31. března 14–17 h), sobota 
10–12 a 14–17 h). Ve sběr-
ném dvoře můžeme kromě 
papíru, plastů a skla odložit 
tento odpad:

Nebezpečný odpad – bar-
vy, ředidla a jiné chemikálie 
v původním obalu.
Dřevo – palety, dřevěné bed-
ny, starý dřevěný nábytek 
včetně lamino. Pozor, nepatří 
sem větve, ty dáváme do bio 
odpadu.
Bio odpad – rostlinné zbytky 
(slupky potravin, listí, větve, 
čajové sáčky, lógr).
Rozložitelný odpad z ku-
chyní – zbytky masa, kostí, 
prošlé potraviny živočišného 
původu.
jedlý tuk – slitý olej (neva-
dí zbytky strouhanky apod.) 
ukládáme v libovolných PET 
lahvích (NE skleněných – při 
zpracování se rozemele včet-
ně obalu), dobře uzavřených, 
do nádoby k tomu určené. 
Pozor, nepatří sem motorový 
olej.
Elektro odpad – doslouže-
né elektro výrobky, jako jsou 
lednice, televize, počítače, 
ale i kabely. Odkládáme je 
zdarma, protože poplatek za 
recyklaci platíme již při jejich 
koupi. Do dalších nádob dle 
pokynů obsluhy třídíme žá-
rovky a lampy a zvlášť baterie.

Pneumatiky má povinnost 
sbírat jejich výrobce, je nutno 
si najít nejbližší místo zpětné-
ho odběru, kde můžete pneu- 
matiky odložit zdarma. Pneu- 
matiky, které přinesete na 
sběrný dvůr, je nutné odvézt, 
proto je na sběrný dvůr může-
me odložit pouze za poplatek.
Textil třídíme dvěma způso-
by. V režimu charita to není 
odpad, jsou to věci, které se 
znovu použijí, je třeba, aby 
byly čisté, složené. Do textilu 
v režimu odpadu patří staré 
vyřazené oblečení, závěsy 
a hadry. 
Zbylý, nevytříděný odpad, 
pak ukládáme do popelnic, 
dle velikosti a četnosti vyvá-
žení se finančně na tom jako 
občané podílíme. Vyhláška 
o místním poplatku za od-
kládání komunálního odpadu 
stanovuje poplatek za směs-
ný komunální odpad každé 
domácnosti. Třídíte důsled-
ně odpad? Jak velkou máte 
popelnici na směsný odpad 
a jak často vyvážíte? Zkus-
te se zamyslet a udělat dal-
ší krok směrem ke zdravější 
planetě.

Odpadové hospodářství
Nejlepší odpad je ten, který vůbec nevznikne. Bohužel společnost není 
bezodpadová a jediné, co nám zbývá, je snažit se snížit produkci odpadů 
a správně třídit.
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CO SE DějE S NAŠIMI ODPADy – 1. DÍL

Přemýšleli jste někdy, co 
se s vytříděným odpadem 
děje dál?
Nejdříve se odpad musí 
svézt. Svozy k 22. 4. 2024 
probíhají ve Vraném takto: 
PAPÍR v pondělí, PLAST 
v úterý a v pátek, SKLO 1x 
měsíčně v úterý, KOVy 1x 
měsíčně také v úterý. Pro 
úplnost, komunální odpad 
(popelnice u domů) se sváží 
ve čtvrtek, týdenních svozů 
je zhruba polovina než čtr-
náctidenních (v liché týdny), 
na celé Vrané jsou v lichém 
týdnu dvě auta. BIO odpad 
(hnědé popelnice) se sváží 
v úterý v sudý týden.
V prvním díle seriálu bych se 
chtěla zaměřit na papír, kte-
rý se sváží hned první den 
v týdnu. Na dotazy mi od-
pověděl pan Tomáš Žoha, 
specialista pro nakládání 
s odpady z firmy FCC Česká 
republika, s.r.o., provozovna 
Říčany, která se o odpad 
ve Vraném stará, a Martina 
Filipová, bývalá starost-
ka Vraného, ze společnosti 
EKO-KOM.

jsme u papíru. Modré 
kontejnery na papír býva-
jí první přeplněné, sama 
mám zkušenost, že nej-
vhodnější den na odnos 
papíru je pondělí večer 
nebo úterý dopoledne. 

Často jsou nádoby poote-
vřené, nebo jim část víka 
chybí. jak hodně vadí, že 
do nich naprší? Při prud-
ších deštích toho za týden 
může napršet poměrně 
dost. Na nálepce na nádo-
bě se uvádí, že do nádoby 
nepatří mokrý papír.
TŽ: Přeplněnost kontejnerů 
na papír je bohužel velice 
častým problémem. A je od-
razem vyspělosti společnos-
ti a chování. Mnoho lidí totiž 
nemyslí na ostatní a do kon-
tejnerů odkládá nerozložené 
krabice. Tímto způsobem 
znemožňují třídit ostatním 
spoluobčanům. Co se týče 
druhé části dotazu, nádoby 
na papír je opravdu nutné 
zavírat a případné poškoze-
ní víka prosíme hlásit. Vlhký 
papír problém nepředstavu-
je, mokrý a rozmočený ale 
už není použitelný.
MF: V papírně se papír 
zpracovává za použití vody. 
Vykupuje se však dle hmot-
nosti, proto dělá problém 
v evidenci, pokud je jako 
mokrý na vstupu zvážen 
a během čekání na zpraco-
vání uschne, rozdíl hmot-
nosti v evidenci odpadu 
může být značný. Obecně 
pro zpracování to nevadí, 
nicméně je lepší, pokud je 
papír v nádobách před deš-
těm chráněn.

Kam se papír z Vraného 
vozí a co se s ním děje dál?
TŽ: Papír z Vraného putu-
je na třídicí linky Úholičky, 
Ďáblice, Ždánice. Konkrétně 
vždy dle aktuálního zatraso-
vání s ohledem na maximál-
ní efektivitu. Po dotřídění je 
vhodný papír předán do pa-
píren k dalšímu zpracování. 
Papír, který se k dalšímu ma-
teriálovému využití nehodí, 
se využije energeticky.
MF: Papír se třídí nejčastěji na 
kartonáž a ostatní papír, ale 
bohužel v papíru občas nalez-
ne obsluha třídící linky i odpad, 
který měl skončit ve směsném 
komunálním odpadu. Určité 
množství příměsi nevadí, ale 
pozor např. na účtenky z ter-
mopapíru, ty by měly přijít do 
popelnice, není to papír.

Zopakujme si, že do mod-
rého kontejneru patří papí-
rové obaly, kancelářský pa-
pír, sešity, noviny, časopisy 
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a letáky. Krabice je nutno 
před vhozením do kontej-
neru rozložit či sešlápnout. 
Nevhazujeme papírové 
pleny a kapesníky, mast-
ný nebo jinak znečištěný 
papír. Co třeba krabice od 
pizzy? je v ní pár drobků, 
může být maličko mastná, 
ale okraje a víko jsou čisté. 
Můžeme odložit v kontej-
neru na papír?
TŽ: Drobky a malé mastné 
skvrny nevadí. Technologie 
zpracování odpadů se stále 
posouvá kupředu.

Papírový pytlík od mouky 
nebo jiných potravin, kde 
mohou být zbytky?
TŽ: Konkrétně papírový pyt-
lík od mouky nebo podob-
ných potravin nevadí, ale 
musí být vysypaný. Veškeré 
papírové obaly se musí k re-
cyklaci předávat prázdné.

Výrobky z recyklovaného 
papíru, jako jsou ruličky 
od papírových utěrek či 
toaletního papíru, plato od 
vajec, papírová taška? Ně-
kde jsem slyšela, že recy-
klovaný papír už se znovu 
recyklovat nedá, tudíž se 
musí vyhazovat do komu-
nálního odpadu.
TŽ: Je pravda, že papír má 
omezený počet recyklač-
ních cyklů, ale technologie 
se opravdu stále vyvíjí. A jak 
jsem zmínil, pokud nelze 

konkrétní obal recyklovat, 
je využit energeticky. Takže 
plata v modrých kontejne-
rech zase tolik nevadí.

Vadí kovové svorky u ča-
sopisů?
TŽ: Kovové svorky nevadí. 
Co vadí, jsou šanony a pá-
kové pořadače obsahující 
kov a plast.

Vadí zbytky (třeba i větší) 
izolepy na kartonových 
krabicích?
TŽ: Vše, co jde strhnout, je 
dobré sundat. Usnadní to 
zpracování.
MF: Pokud jdou části izolepy 
sundat, je to lepší, ale menší 
množství nevadí, při zpraco-
vání se to ve filtrech zachytí. 
Papírové obálky s okénky 
nevadí, ale bublinkové obál-
ky musí být bez plastového 
vnitřku.

Napadají vás další tipy, co 
konkrétně do této nádoby 
dávat či nedávat, s čím 
bývá v třídírně největší pro-
blém?
TŽ: Aktuálně narůstá pro-
blém s poplastovaným papí-
rem. Jedná se o kelímky od 
nápojů, jogurtů atd. Tento 
papír potažený plastem do 
modrých kontejnerů jedno-
značně nepatří.
MF: Máte-li pochybnosti, 
zkuste hledat na samo-
sebou.cz, záložka Třídění 

a recyklace / Kam třídit / 
Kam patří, je tam abecedně 
seřazený seznam, co kam 
odkládat. 

Užitečné informace 
jsou i na stránkách 
jaktridit.cz.

 
Co se děje s naším odpa-
dem, co vyhodíme do po-
pelnice na směsný komu-
nální odpad?
TŽ: Směsný odpad končí 
v Zařízení na energetické vy-
užití odpadu (ZEVO) Malešice 
nebo na skládce směsného 
komunálního odpadu Uhy.
Děkuji za odpovědi. V příš-
tím čísle se budeme zabývat 
žlutými nádobami s plastem, 
které se sváží v úterý a v pá-
tek. 

Pokud byste měli nějaké 
konkrétní dotazy, co do 
plastů dávat a nedávat, 
napište nám na zrcadlo@
vranenadvltavou.cz a my 
se za vás zeptáme. ■

Jiřina Vrabcová

 Ilustrace: EKO-KOM
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Na vzniku nového hřbitova se velkou mě-
rou podílela rodina Haaseova (zakladatelé 
vranské papírny). Roku 1913 nechala rodina 
Haaseova vystavět na jihovýchodní straně 
hřbitova kapli a proti ní, na severozápadní 
straně, domek sloužící jako provozní zázemí 
hřbitova, čímž byla vytvořena osová kompo-

zice kolmá na hlavní hřbitovní komunikaci. 
Haaseovi si na nově zřízeném hřbitově vybu-
dovali také vlastní hrobku. Ta je hned vedle 
kapličky.

Na hřbitově je několik mohutných buků, po-
cházejících z doby založení hřbitova. Dva 
mohutné červenolisté buky byly prohlášeny 
památnými stromy. Jeden roste hned u hlav-
ního vstupu na hřbitov, druhý ve středu staré 
části.

Později byl hřbitov rozšířen k jihozápadu 
o novou část, kde jsou umístěny převáž-
ně urnové hroby a místa. V roce 2006 bylo 
zřízeno kolumbárium, které bylo rozšířeno 
v roce 2023.

Na hřbitově jsou hroby padlých v první svě-
tové válce (např. Jaroslav Janderka a Jaro-
slav Urban) i hroby obětí druhé světové války 
(např. Jiří Fábera, Stanislav Dvořák).■

Bohuslava Chvátalová

 Foto: Milan Kollinger

Obecní hřbitov
historie

Nový hřbitov, ležící na terase nad údolím Vltavy, byl založen roku 1904. 
Nahradil původní hřbitov kolem kostela, jehož kapacita již nepostačovala. 
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Někdy stačí malá jiskra, aby zažehla velký 
oheň. Takovou jiskrou byl nepochybně histo-
rický seriál připravovaný vranskou rodačkou 
a historičkou Pavlínou Kourovou a uveřej-
ňovaný v covidových časech na webových 
stránkách spolku Stará škola a později i obce. 
Pro svůj projekt dokázala hned na začátku 
zapálit Natálii Lupienskou a postupně i Milana 
Kollingera, Jiřinu Vrabcovou, Soňu Hrdličko-
vou Krásovou a nakonec téměř celé Vrané. 
Lidé s překvapením zjišťovali, jak bohatou 
a zajímavou historii jejich obec má. Dozvída-
li se detaily o vzniku pro Vrané významných 
budov a institucí, s úžasem poznávali život 

svých vlastních předků a předků svých dlou-
holetých sousedů. S chutí probírali rodinná 
alba a zaprášené půdy, aby i oni přispěli svým 
dílkem do celkového obrazu historie obce. 
Zájem byl tak veliký, že dal vzniknout krásné 
knize pojmenované Střípky z historie Vraného 
nad Vltavou a okolí a později další úspěšné 
knize Rodiny z Vraného nad Vltavou a okolí 
v zrcadle času.
Jedním z největších překvapení bylo zno-
vuobjevení významu a slávy bývalé vranské 
papírny. Především její zásluhou se Vrané na 
nějaký čas proměnilo z malé ospalé vísky 
v pulzující „malou Paříž“. To ona dávala po 

Zapomenuté příběhy
Díl 1. – Vše má svůj počátek

Zleva: Milan Kollinger, Natálie Lupienská, Lorenz Mikoletzky, Soňa Hrdličková Krásová
a Pavlína Kourová před vedutou Vraného. Foto: Miroslav Hrdlička

historie
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dlouhé roky práci a obživu mnoha genera-
cím z široka daleka a neúnavně šířila dobré 
jméno českých výrobků do celého světa 
napříč všemi kontinenty. Patrně ne každý 
ale věděl, kdo za jejím vznikem, úspěchy 
a slávou stál. O jejích zakladatelích, synech 
Bohumila Haase, se toho zdánlivě mnoho 
nezachovalo, historií bývalé slavné papírny 
zaplnili v archivu středočeského kraje pouhé 
dvě krabice. I to málo dávalo ovšem tušit, 
že se vyplatí pátrat dál. Postupně se dílek 
po dílku, po všech čertech a pod tlustou 
vrstvou zapomnění podařilo posbírat a vy-
šťourat zajímavé a někdy až převratné in-
formace o papírně, jejích zakladatelích, ale 
i pokračovatelích. K tomu, vyprávět kolem-
jdoucím již natrvalo příběh její slávy na in-
formačním panelu, vedl už jen krůček. Těch 
zajímavostí z bohaté historie bylo nakonec 
tolik, že padlo rozhodnutí podělit se o ně na 
výstavě v místě, kde se slavný příběh píle 
a odhodlání odehrával, v bývalé vranské pa-
pírně. Výstava byla nakonec natolik úspěšná 
(navštívilo ji více než 1000 návštěvníků), že 
o ni projevily zájem instituce i mimo Vrané. 
V únoru se vydala na svou pouť nejprve do 
návštěvnického centra ČNB, poté se jí do-
stalo slavnostního uvítání přímo od vnuka 
posledního z rodu Haasů, profesora Loren-
ze Mikoletzkeho v Národním archivu v Praze 

a až do konce května se s historií haaseov-
ské papírny a tiskárny budou seznamovat 
lázeňští hosté v Mariánských Lázních, než 
bude pokračovat do Poděbrad.

Co všechno zažehla ta malá jiskra z po-
čátku covidového období?
24. dubna 2022: Křest knihy Střípky z histo-
rie Vraného nad Vltavou a okolí
20. května 2023: Křest knihy Základní umě-
lecká škola Vrané nad Vltavou historie – sou-
časnost
11. června 2023: Slavnostní odhalení infor-
mačního panelu Strojní papírna Synů Bohu-
mila Haase
10. září až 29. října 2023: Výstava Od hadru 
k papíru: Haaseovi – podnikatelé, vizionáři, 
mecenáši
23. září 2023: Křest knihy Rodiny z Vraného 
nad Vltavou a okolí v zrcadle času
2024–2025: Putovní výstava HAASE ON 
TOUR
15. června 2024: Křest knihy Historie SK 
Vrané nad Vltavou 1924–2024

Mnoho příběhů bylo zapomenuto, aby mohly 
být znovu objeveny. Vydejte se spolu s námi 
po stopách zapomenutých příběhů, které 
napsalo Vrané a jeho obyvatelé. ■

Soňa Hrdličková Krásová

Foto: Miroslav Hrdlička Foto: Milan Kollinger

historie
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Pošta
Ve svých pamětech se vracím zpět do roku 
1954, kdy v listopadu bylo u zdejší pošty 
zřízeno První jednatelství spoření v naší re-
publice. Podle vzoru vranské pošty byla pak 
postupně zřizována jednatelství na dalších 
poštách. Spoření jednatelství vedly od pr-
vopočátku zaměstnankyně pošty paní Louni-
čová Marie a Krčková Emilie, obě z Vraného. 
Dne 31. 12. 1965 bylo na kontech střáda-
lů, vedených vranskou poštou, uloženo  
1 370  516 Kčs a pouze za tento rok činil 
přírůstek na účtu střádalů 72 925 Kčs. Svě-
domitě poštovní služby ve Vraném konají 
Rudolf Císař vedoucí, Emilie Krčková mani-
pulantka a doručovatelé manželé Jan a Oti-
lie Gobyovi. Mimo akci spoření existuje na 
této poště též sběrna Stazky a Sportky. Ve 
Stazce byly do konce roku docíleny pouze 
menší výhry, avšak ve Sportce jeden občan 
Vraného vyhrál 1. cenu a obdržel částku  
32  000 Kčs.

Baráčníci
V roce 1965 pořádala obec Baráčníků 8 sou-
sedských, 2 konšelská a 1 slavnostní valné 
zasedání za přítomnosti četných hostí z řad 
místní obce Vrané a pak zástupců z okolních 
baráčnických obcí. Tohoto roku bylo členy 
baráčnické obce Vrané odpracováno 2162 
brigádnických hodin a to v akci Z, v země-
dělství a lesnictví. Darem 500 Kčs z oběta-
vosti členů s doplněním spolkové pokladny 
byla podpořena akce pomoci Slovensku po 
katastrofální povodni.

Požárníci
Průběhem tohoto roku se projevila značná 
stagnace při cvičeních sboru, což možno 
omluvit tím, že členstvo nacvičovalo na třetí 
celostátní spartakiádu v Praze. Požární sbor 
účinně zasáhl při několika lesních požárech 

v okolí. Jednota měla 52 evidovaných členů 
počátkem roku. Během roku se však pro na-
prostý nezájem 11 členů odhlásilo a dalších 
7 příslušníků odpadlo přestěhováním a úmr-
tím. Na příští období jsou volbou výroční 
schůze pověřeni: Peřina Josef – předseda, 
Ježdík Ladislav – velitel a Kropáček Josef – 
jednatel.

Papírna
Nově zvolený závodní výbor se ujal práce 
ve složení: Vlk Jaroslav – předseda, Jeřábek 
Otto – hospodář a Marčanová Zdenka – jed-
natelka. ■

Zdeňka Krištůfková, kronikářka

Z kroniky obce
Pokračování roku 1965

„Jednota měla 52 evidovaných 
členů počátkem roku. Během 
roku se však pro naprostý 
nezájem 11 členů odhlásilo 
a dalších 7 příslušníků 
odpadlo přestěhováním 
a úmrtím.“

historie
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Filipojakubská noc je poslední dubnová noc, 
noc plná kouzel a čar. Tato noc je však spo-
jena i s mnohými jinými pradávnými čarov-
nými rituály.
O půlnoci před sv. Filipem a Jakubem mají 
prý zlé síly větší moc než jindy. Tuto noc na-
zýváme už od nepaměti «Noc čarodějnic». 
Tento název vznikl z pověry, že se v tento 
den slétají všechny čarodějnice na tzv. sa-
bat.
Čarodějnice se před sabatem natíraly kou-
zelnými mastmi, které jim umožnily létat na 
košťatech.
Při reji byla volena královna sabatu, která po-
tom vládla hostině a tanci podle čarodějnic-
kého zvyku – pozpátku! Hostina byla bohatá, 

měla však pro člověka několik nevýhod. Jíd-
lo bylo bez chuti a hlad nezahnalo. Nesměl 
chybět ani kotel plný žab, hadů a podobné 
havěti. Na čestném místě byly vystaveny 
všechny možné jedy. Čarodějnice se tu pro-
měňovaly ve vlky, psy a jiná zvířata a vyprá-
věly si, jak se jim, za dobu, co se neviděly, 
dařilo pokoušet a trápit lidi.
Již od pradávna se v tento den na ochranu 
před čarodějnicemi, na kopcích pálily ohně 
a tato tradice „pálení čarodějnic“ se docho-
vala až dodnes. Muži v tento den staví velké 
hranice. Dívky ze starých hadrů dělají čaro-
dějnice. Společně se pak všichni radují. ■

Bohuslava Chvátalová

 Foto: Archiv kulturní komise

Pálení čarodějnic
stalo se



58

společenská rubrika

VZPOMÍNÁME
Dne 29. dubna 2024 
nás ve věku 75 let 
opustil Antonín On-
derka. Od sedmnácti 
let jezdil do Skocho-
vic na tremp, v roce 
1972 se zde oženil 
a ve Skochovicích žil 
po zbytek života. 
Prosíme všechny ka-

marády a známé o tichou vzpomínku.
 Rodina Onderkova

Dne 7. května 2024 
nás opustil josef 
Kopecký. Bylo mu 
86 let. Všichni si ho 
budeme pamatovat 
s fotoaparátem Lei-
ca na krku, rád jím 
zachycoval Vrané 
a jeho okolí, místa 
i lidi, dokázal udě-
lat nádherné pano-

ramatické snímky. Moc mu za ně tam na-
horu děkujeme, díky němu nám tu jako jeho 
odkaz zůstává úžasný historický fotoarchiv. 
Hodně ho bavilo také street foto, tedy za-
chycovat momentky, situace a lidi v ulicích 
pulzující Prahy. Fotografie si sám vyvolával. 
Byl velmi šikovný, sám si sestavoval i radi-
opřijímače. Ve Vraném žil přes padesát let. 
Miloval řeku Vltavu, léta pracoval na povltav-
ských elektrárnách, mimo jiné zajišťoval tele-
fonní spojení mezi nimi. Býval také vranským 
převozníkem. Byl vynikající plavec. A osud 
mu nadělil, že zemřel při tom, co měl tolik 
rád – při plavání.
 Spolek Stará škola
 Foto: Eva Vokatá

FOTOSOUTěŽ
Redakce Zrcadla vyhlašuje fotosoutěž 
o ceny na téma „Slunce ve Vraném“
Zúčastnit se může kdokoliv, do soutě-
že může poslat jednu až tři fotografie.
Soutěžní snímky o velikosti alespoň  
2 MB posílejte do 31. července 2024 na 
e-mail: zrcadlo@vranenadvltavou.cz.
Do předmětu uveďte „Fotosoutěž“, 
připojte vaše jméno, příjmení, věk 
a kontaktní telefon. Fotografie přiložte 
nezmenšené.
Účastí v soutěži souhlasíte v případě 
výhry s uveřejněním fotografie spolu 
s vaším jménem a příjmením.
Výherci obdrží knižní novinky z nakla-
datelství Albatros. 
Těšíme se na vaše snímky!

ŽIVOTNÍ 
jUBILEUM
Dne 8. května 
2024 oslavil osm-
desáté narozeniny 
Oldřich Formá-
nek. Do dalších 
let mu přejeme 
hlavně hodně 
zdraví, klidu, 
pohody a spoustu 
krásných chvil 

s lidmi, s kterými je mu dobře.
 Redakce Zrcadla
 Foto: Milan Kollinger

Chcete v příštím Zrcadle uveřejnit 
vzpomínku či gratulaci někomu 
blízkému? Napište nám na:
zrcadlo@vranenadvltavou.cz

mailto:zrcadlo@vranenadvltavou.cz
mailto:zrcadlo@vranenadvltavou.cz
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kalendář akcí

POZVÁNKy
T. j. Sokol Vrané nad Vltavou I. pořádá 8. června 2024 
VOLEjBALOVé SLAVNOSTI, turnaj smíšených druž-
stev z Vraného, Zvole, Březové i vzdálenějších míst. 
Přijďte fandit, občerstvit se a potkat sousedy i nové 
tváře.
Stará škola vás zve 9. června 2024 na VÍKEND OTE-
VŘENýCh ZAhRAD. I letos se zapojíme do celore-
publikové akce, kde se prezentují a zpřístupňují mnohé 
zajímavé zahrady. Tu staroškolní spolek se zapojením 
komunity revitalizoval v posledních šesti letech. Zahra-
da získala dokonce plaketu „certifikovaná přírodní za-
hrada“. Ve stejný den, 9. června 2024, zveme na akci 
NORMANDSKé VZPOMÍNKy: D-DAy. Program v ka-
várně Staré školy připomene 80. výročí akce Vylodění 
v Normandii.
Kemp pod mostem pořádá v sobotu 15. června 2024 
od 11 hodin hudební akci hRANÁ V KEMPU POD 
MOSTEM ve Skochovicích. Vystoupí: Štěpán Rak, T. 
S. Sešlost Praha, Mošňáci, Máslovické drnkačky, Sta-
ré sedlo, Modřanská sešlost, Rudolfinum, Rumtorádi, 
Duffnyus Bratislava.
Klub přátel sukulentů pořádá DESÁTé SETKÁNÍ 
PŘÁTEL SUKULENTů v sobotu 31. srpna od 8.00 
v hasičárně ve Skochovicích. Možnost návštěvy sou-
kromé sbírky, kvalitní poradenství a prodej exotických 
rostlin. Bohaté občerstvení a domácí kuchyně.
Skautské středisko Vltava Vrané nad Vltavou vás zve 
do Staré školy na akci při příležitosti 55 let založení 
střediska Vltava a 35 let od znovuobnovení skautingu 
v ČR SKAUTSKÁ VÍKENDOVKA. V sobotu 14. září od 
13 do 18 hodin zažijete život skauta na vlastní kůži, 
zkusíte si uzly, šifry, rozdělání ohně a další skautské 
dovednosti, ochutnáte a vyzkoušíte si skautskou ku-
chyni, nahlédnete do historie vranského skautingu 
skrze kroniky, fotky, artefakty a vzpomínky pamětníků. 
Od 17 hodin vás čeká volná zábava u ohně s kytarou 
a opékáním buřtů (vlastních). V neděli 15. září od 16 do 
18 hodin se uskuteční promítání a povídání o historii 
skautingu ve Vraném, posezení s pamětníky u kávy 
a koláče. Na své si přijdou nejen ti, kteří vranským 
skautem prošli, ale i široká veřejnost.

6.–13. června výstava vý-
tvarného oboru v areálu Pa-
píren, ZUŠ
7. června Noc kostelů, kon-
cert, ZUŠ
9. června Víkend otevřených 
zahrad, Normandské vzpo-
mínky, Stará škola
10., 13. a 17. června od 17.30 
Absolventské koncerty, ZUŠ
13. června Výlet do Dolního 
Poohří, Seniorek
14. června setkání předško-
láků s jejich budoucími tříd-
ními učitelkami, ZŠ Vrané 
nad Vltavou
15. června Oslava 100 let, 
SK Vrané nad Vltavou
27. července Letní disco 
party, T. J. Sokol Vrané nad 
Vltavou I. Sobotní noc v so-
kolovně v rytmu 80’s a 90’s, 
ale i dalších dekád. DJ Lucky, 
bohatě zásobený bar, výtěžek 
ve prospěch sokolovny.
17. srpna Letní kino na fot-
balovém hřišti, Obec Vrané 
nad Vltavou
14. září 2024 od 19.30, Hu-
debně komponovaný pořad 
šansonového typu herečky 
a zpěvačky Petry Škorpíko-
vé, sokolovna.
14.–15. září Skautská víken-
dovka ve Staré škole, Skauti
21. září Hod podkovou, osa-
da Skochovice, čas a místo 
bude upřesněno
28. září Vranské posvícení, 
Obec Vrané nad Vltavou
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Vnitřní blok:

Cena Zlomu inZeRCe Z dodanýCh podkladů:

obálka: 2., 3. a 4. strana:

1/1 CELOSTRANA
formát: 126 x 185 mm
cena: 1500 Kč

1/1 CELOSTRANA
formát: 126 x 185 mm
cena: 1000 Kč

1/1 CELOSTRANA
formát: 126 x 185 mm
cena: 2500 Kč

1/2 PŮLSTRANA
formát: 126 x 90 mm
cena: 850 Kč

1/2 PŮLSTRANA
formát: 126 x 90 mm
cena: 800 Kč

1/2 PŮLSTRANA
formát: 126 x 90 mm
cena: 1500 Kč

1/3 TŘETINA
formát: 126 x 59 mm
cena: 500 Kč

1/3 TŘETINA
formát: 126 x 59 mm
cena: 500 Kč

1/4 ČTVRTINA
formát: 60 x 90 mm
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1/4 ČTVRTINA
formát: 60 x 90 mm
cena: 500 Kč

1/4 ČTVRTINA
formát: 126 x 43 mm
cena: 300 Kč

1/4 ČTVRTINA
formát: 126 x 43 mm
cena: 500 Kč

Náklad 300 kusů
+ zveřejnění na webových
stránkách obce
www.vranenadvltavou.cz

Časopis je celobarevný.

Číslo účtu: 7226504/0600

Variabilní symbol: 33492111

Ceny zlomu jsou bez DPH.

Ceny inzerce jsou včetně DPH.

Postup zadání inzerce: Inzerent dodá elektronicky podklady na ou@vranenadvltavou.cz. Zaplatí 
poplatek dle rozměru inzerátu (osobně na OÚ nebo elektronicky na č.ú: 7226504/0600, v. s. 33492111).

http://www.vranenadvltavou.cz
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